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Kdor ne kolesari, ni Sloven'c!
Logarska dolina, nedelja ob enih popoldne. S soprogo peša-

čiva nazaj proti vstopu v dolino, kjer sva zjutraj pustila avto. V 
nadvse prijetem sončnem vremenu iz smeri vstopne točke, kjer 
je potrebno plačilo parkirnine, vozijo avtomobili eden za dru-
gim in skoraj vsak drugi ima zadaj pripet prtljažnik s kolesi. Ve-
liko kolesarjev sva srečala že prej pri hotelu in višje na razpotju.

Logarska je pravi raj za kolesarje, temu pa se lahko približa 
celotna Zgornja Savinjska dolina, če bodo kolesarske poti, ka-
terih gradnja bo stekla v bližnji prihodnosti, ustrezno spelja-
ne, da se bodo uporabniki dobro počutili, predvsem pa, da bo 
poskrbljeno za njihovo varnost. Z naglo rastočim številom ko-
lesarjev se namreč povečuje tudi možnost, da pride do nesreč.

Prodajalci kolesarske opreme medtem beležijo nove rekorde 
in nobenega dvoma ni, da bodo letošnje številke presegle lan-
skoletne, ki so bile najboljše v zgodovini. Potrjuje se torej tisto, 
kar so poznavalci trdili že lani: kolesarjenje je v Sloveniji posta-
lo »novo smučanje«. Slovenci bomo po duši še vedno smučar-
ski narod, toda v praksi smo postali kolesarski narod. Ceste so 
tako v mestih kot na podeželju polne kolesarjev, kolesarskim 
klubom zmanjkuje članskih izkaznic.

Trgovci pravijo, da bi lahko prodali še bistveno več koles in 
opreme, če bi dobave sledile povpraševanju, a Slovenci smo 
se tudi tej situaciji hitro prilagodili. Razen izjem smo priprav-
ljeni čakati na novo kolo tudi več mesecev, če nam priporoča-
jo drugačno kolo, kot smo si ga sami zamislili, smo pripravlje-
ni prisluhniti nasvetu. 

V minulih letih je bil slovenski kolesarski trg približno tako 
velik kot avtomobilski: na leto se je prodalo 60 do 70 tisoč ko-
les. Letos, pravijo, bo zagotovo prodanih več kot sto tisoč ko-
les. Ker ponudba ne dosega povpraševanja, se kolesa draži-
jo, popustov ni, vsaj večjih ne. Dobavni roki se dolgi, dobave tu-
di zamujajo. 

Razmah kolesarstva, ki smo mu priča, ni samo posledica iz-
ražene želje po gibanju v času omejitev zaradi epidemije, am-
pak je tudi posledica pojava električnih koles. Gre za globalni 
trend, ki mu v Sloveniji dosledno sledimo. V nekaterih državah 
je prodaja novih električnih koles že presegla prodajo klasičnih 
koles, pri nas pa e-kolesa predstavljajo približno tretjino proda-
je po številu in približno polovico po vrednosti prodaje. 

Če so se še pred kratkim za e-kolesa odločali predvsem sta-
rejši in mestni kolesarji, je danes drugače. Za električna kolesa 
se odločajo praktično vse skupine kolesarjev, tudi otroški e-bi-
cikli se odlično prodajajo. Vedno več parov kupuje e-kolesa, saj 
lahko na ta način moški in ženske kolesarijo skupaj. Tudi mid-
va z ženo. In veste kaj? Super je tako, lepa skupna doživetja ob 
vikendih se vrstijo, to pa prispeva k dobremu oziroma še bolj-
šemu razumevanju.
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KMETIJSKI MINISTER NA DELOVNEM OBISKU V SAVINJSKI REGIJI

S povezovanjem pod okriljem zadruge kmetje lažje skozi krizo
Minister za kmetijstvo, gozdarstvo in prehra-

no dr. Jože Podgoršek se je skupaj z državnim 
sekretarjem mag. Alešem Irgoličem udeležil 
vladnega obiska v Savinjski regiji. Tekom dne-
va sta se skozi več srečanj seznanila s stanjem 
v kmetijstvu, živilski industriji, zadružništvu in 
vseh vejah prehranskega sektorja v regiji.

OBISK KMETIJE ARLIČ
Po dopoldanski seji vlade v Podčetrtku se je 

minister najprej ustavil na kmetiji Arlič v Ška-
lah pri Velenju. Gre za kmetijo, ki obsega 4,3 ha 
kmetijskih površin trajnega travinja, njiv in trav-
niških sadovnjakov. Na srečanju z lastniki kme-

tije, predstavniki Kmetijske zadruge Šaleška do-
lina in Kmetijsko gozdarskega zavoda Celje je 
najprej prisluhnil predstavitvi kmetije, ki uspeš-
no deluje na težko dostopnih predelih.

ZADRUGA KMETOM V POMOČ 
Minister Podgoršek se je seznanil tudi z vlo-

go Kmetijske zadruge Šaleška dolina (KZŠD) in 
delovanjem kmetijske svetovalne službe ter po 
razgovoru ugotovil: »Ravno na tej kmetiji do-
kazujejo, da se odlično sodelovanje z zadru-
go splača, da rojeva sadove. Tudi kmetje sa-
mi poudarjajo, da bi brez zadruge delovali bi-
stveno težje.«

CENOVNI RAZKORAK RASTE, EPIDEMIJA 
PUSTILA POSLEDICE

V času epidemije se tako kmetje kot zadru-
ge soočajo s številnimi izzivi. Minister je pove-
dal, da se zavedajo, da se ekonomičnost v kme-

tijstvu poslabšuje, saj se kmetje ubadajo z nizki-
mi odkupnimi cenami pri prodaji svojih izdelkov 
in nenehnim višanjem cen reprodukcijskih ma-
terialov, gnojil, goriv, semen, krmil. 

»Cene rastejo, ker rastejo cene tudi pri pro- 
izvajalcih surovin,« je pojasnil Podgoršek. Zara-
di zapiranja države v začetku leta je tudi velik 
del kmetijstva utrpel precejšnjo škodo, tudi pri 

prodaji, kar se kaže v znižanju cen in prodaje. 
Trenutno so vse njihove dejavnosti odprte in mi-
nister upa, da bo tako tudi ostalo. 

KAKO SE PRILAGAJATI SPREMEMBAM, 
TUDI PODNEBNIM

Minister je predstavil pomembnejše usmeri-
tve na področju kmetijstva, gozdarstva in pre-
hrane. Osrednjo pozornost je namenil strateške-
mu načrtu skupne kmetijske politike. Zanimive 
so bile tudi misli o vse bolj perečih podnebnih 

spremembah in prilagajanju nanje ter obvlado-
vanju raznih bolezni. 

»ČE BO ZADRUGA USPEŠNA IN MOČNA, 
BO USPEŠEN TUDI KMET«

»Zadružno povezovanje, zlasti hribovskih kme-
tij, ki prevladujejo v naši regiji, je z vidika konku-
renčnosti na trgu zelo pomembno,« je pouda-
ril Jernej Hudournik, pomočnik direktorja KZŠD, 

direktor KZŠD Ivan Drev pa je razmišljal takole: 
»Pred 150 leti, v času gospodarske krize in slabe-
ga položaja kmeta, je zadružništvo vizionarsko 
predstavil Janez Evangelist Krek, ki je tudi pou-
darjal, da če bo zadruga uspešna in močna, bo 
uspešen tudi kmet. Le začeti je treba, v tem je vsa 
skrivnost. V naši zadrugi stopamo po tej poti in 
tisti, ki so se nam že pridružili, ugotavljajo, koliko 
je prednosti in koliko je lažje, ko nisi sam.«

Urška Ernecl

Kmetijski minister dr. Jože Podgoršek (levo) v razgovoru z gostitelji v Škalah; 
desno direktor KZŠD Ivan Drev. (Foto: MKGP)

Pred 150 leti
je Janez Evangelist Krek predstavil 
prednosti povezovanja kmetov v zadruge.

EPIDEMIJA NOVEGA KORONAVIRUSA

Trend padanja okužb in povečanega zanimanja za cepljenje
V preteklem tednu je bilo v Sloveniji zaznati 

večji interes za cepljenje. Razlog so pogoji PCT, 
ki jih je potrebno izpolnjevati za številne vsako-
dnevne dejavnosti. Število potrjenih okužb se je 
v preteklem tednu nehalo dvigovati. Strokovnja-
ki pravijo, da se s tem kaže pozitivni učinek upo-
števanja pogojev PCT.

PETINA TESTIRANIH 
POZITIVNIH

V nedeljo, 26, septembra, so v državi med 1440 
PCR-testi potrdili 285 okužb z novim koronaviru-
som. Pozitivnih je bilo tako skoraj 20 odstotkov 
testov. Število aktivnih primerov okužb je bilo v 
nedeljo po ocenah NIJZ-ja 13.478. V primerjavi z 

minulo so to nedeljo potrdili šest okužb manj, 
prav tako so opravili manj PCR-testov. 

NAJVEČ ZANIMANJA ZA JANSSEN
Skoraj milijon oziroma 47 odstotkov ljudi je v 

Sloveniji cepljenih z vsemi potrebnimi odmerki 
cepiva proti covidu-19, največ 617.873 je ceplje-
nih z dvema odmerkoma cepiva Pfizer. Sedaj je 
največ zanimanja za cepivo Janssen, ker je do-
volj le en odmerek. V preteklem tednu so cepil-
ni centri porabili 42 tisoč odmerkov cepiv, kar je 
manj, kot so načrtovali.

POGOJ PCT DELUJE DOBRO
Na Institutu Jožef Stefan so pripravili novo 

projekcijo epidemije, ki kaže, da se naraščanje 

epidemije upočasnjuje. Po njihovi oceni to po-
meni, da pogoj PCT deluje dobro. Opozorili pa 
so, da se bo epidemija zaradi vremenskih vpli-
vov predvidoma kmalu začela spet pospeševati, 
saj šele prihajamo v sezono okužb dihal.

V DOLINI MANJ OKUŽENIH
Po podatkih Covid-19 sledilnika je bilo v ne-

deljo v občinah Zgornje Savinjske doline potr-
jenih 91 okužb, teden prej je bilo okuženih 98 
oseb. V občini Mozirje je bilo 27 aktivno potrje-
nih okuženih oseb v 14 dneh, Nazarje 17, Reči-
ca ob Savinji 16, Gornji Grad 11, Ljubno 10, Luče 
9 in Solčava 1.

Štefka Sem
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SAVINJSKO-ŠALEŠKA GOSPODARSKA ZBORNICA

Kakovost inovacij v SAŠA regiji ostaja na visokem nivoju
Savinjsko-šaleška gospodarska zbornica 

(SŠGZ) je v petek, 24. septembra, v Nazarjah na 
priložnostni slovesnosti 22. leto zapored pode-
lila priznanja za najboljše inovacije v SAŠA re-
giji. Dogodka na gradu Vrbovec so se udeležili 
predstavniki podjetij in inovatorji, predstavniki 
SŠGZ in Gospodarske zbornice Slovenije ter žu-
pan Občine Nazarje Matej Pečovnik.

INOVACIJE POGOJ ZA NADPOVPREČNE 
REZULTATE PODJETIJ

Župan Pečovnik je zbranim izrekel dobrodo-
šlico in predstavil sodelovanje podjetij v kraju 
z lokalno skupnostjo, med drugim tudi to, kako 
podpirajo brezplačno osnovno šolo. 

Podpredsednik SŠGZ Matija Petrin pa je po-
vedal: »Zavedati se moramo, da so inovacije, 
predvsem v tem negotovem koronačasu, edini 
način, da podjetje dosega nadpovprečne rezul-
tate.« V imenu SŠGZ je tudi čestital inovatorjem. 

Nekaj besed in čestitk je nagrajencem in 
zbranemu občinstvu nato namenil še generalni 
direktor Gospodarske zbornice Slovenije mag. 
Aleš Cantarutti. 

NA NACIONALNO OCENJEVANJE TRIJE 
NAJBOLJŠI

Strokovna komisija je dodelila šest zlatih, šest 
srebrnih in dve bronasti priznanji. Na nacional-
no ocenjevanje so se uvrstile tri najbolje ocenje-

ne inovacije: nova generacija samostojnih hla-
dilno zamrzovalnih aparatov širine 600 podje-
tja Gorenje iz Velenja, inovativni kuhalni proce-
sor Cookit podjetja BSH Hišni aparati iz Nazarij 
in pametno domače polnjenje električnih vozil 
podjetja Mega M iz Velenja. 

OSTALA PRIZNANJA ZGORNJESAVINJSKIM 
PODJETJEM

Zlato priznanje med profesionalno podprtimi 
inovacijami je prejelo tudi podjetje Podkrižnik z 
Ljubnega ob Savinji za celovit proces pametne 
elektro mobilnosti na vodi. Srebrno priznanje so 
prejeli inovatorji BSH Hišnih aparatov za napo-
vedi kvalitete aparatov v proizvodnji s pomočjo 
umetne inteligence in inovatorji Podkrižnika za 
konceptualne rešitve na področju znanosti poli-
mernih materialov v razvoju pogonskih aplikacij.

PRI PRIJAVLJENIH PROJEKTIH SODELOVALO 
SKUPNO 138 INOVATORJEV

Na letošnji razpis SŠGZ je prispelo 14 prijav iz 
enajstih podjetij oziroma prijaviteljev. Pri inova-
cijskih projektih je sodelovalo skupno 138 ino-
vatorjev, kar je skoraj identično število kot v 
lanskem letu. Skupno je bilo v 22 letih na raz-
pis SŠGZ prijavljenih 404 inovacijskih projektov, 

pri katerih je sodelovalo skupno 2459 inovator-
jev. Partnerji projekta izbora najboljših inovacij 
SAŠA regije so Gospodarska zbornica Slovenije, 
Ministrstvo za gospodarski razvoj in tehnologijo 
ter Javna agencija Spirit Slovenija.

RAST ŠTEVILA PRIJAV IZ MALEGA 
GOSPODARSTVA

Delo sedemčlanske strokovne komisije je v 
pogovoru z moderatorjem dogodka Francijem 
Podbrežnikom predstavil njen predsednik dr. 
Marko Uplaznik. Komisija, ki jo je imenoval 
upravni odbor SŠGZ, je ugotovila, da kakovost 
prijavljenih inovacij v SAŠA regiji ostaja na vi-
sokem nivoju in da se nadaljuje rast števila pri-
jav iz segmenta malega gospodarstva. Od 14 
prispelih inovacijskih prijav je bilo osem pro-
duktnih in pet procesnih inovacij. Med prijavi-
telji so bila tri velika, štiri srednja in štiri ma-
la podjetja. 

Nastasja Kotnik, foto: Tjaša Molek

138 inovatorjev
je sodelovalo pri inovacijskih projektih, kar je 
skoraj identično število kot v lanskem letu.

14 prijav 
iz enajstih podjetij oziroma prijaviteljev je 
prispelo na letošnji razpis SŠGZ. 

Inovatorji iz podjetja Podkrižnik so prejeli zlato priznanje za inovacijo Celovit proces 
pametne elektro mobilnosti na vodi.

Ekipi inovatorjev iz podjetja BSH Hišni aparati Nazarje sta zlato priznanje podelila 
podpredsednik SŠGZ Matija Petrin (desno) in generalni direktor Gospodarske zbornice 

Slovenije mag. Aleš Cantarutti (levo).
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Šolstvo, Gospodarstvo, Iz občin

OBČINA LUČE

Zlatim maturantom 
denarna nagrada

V Športnem centru Luče je v sre-
do, 15. septembra, potekala 14. re-
dna seja občinskega sveta. Svetni-
ki so obravnavali in nato po hitrem 
postopku sprejeli pravilnik o dode-
litvi denarne nagrade zlatim matu-
rantom. 

300 EVROV SPODBUDE 
Občina Luče do sedaj zlatih ma-

turantov ni nagrajevala. Ker zaradi 
varstva osebnih podatkov ne raz-
polaga s podatkom o zlatih matu-

rantih, so sprejeli pravilnik, po ka-
terem lahko zlati maturanti oddajo 
vlogo na občino in pridobijo denar-
no nagrado v višini 300 evrov. 

Po besedah župana Cirila Rosca 
večina slovenskih občin podeljuje to-
vrstne denarne nagrade, zato je smi-
selno, da se tudi Občina Luče svojim 
občanom oddolži za uspeh in pode-
li denarno nagrado kot spodbudo za 
nadaljnje šolanje ali poklicno pot. 

Barbara Rozoničnik

VELENJSKO JEZERO

Predstavitev motorja e'dyn 
1120 podjetja Podkrižnik

Motor e'dyn 1120 so razvili za potrebe navtičnega turizma in uporabo 
na sladkovodnih jezerih.

Strokovni sodelavec podjetja 
Podkrižnik Igor Pečnik je pred 
kratkim na Velenjskem jezeru 
predstavil izvenkrmni električni 
motor e'dyn 1120 za vodna plovila. 
Razvili so ga strokovnjaki omenje-
nega podjetja v Nazarjah. Električ-
ni pogon je opremljen z baterijo, ki 
omogoča plutje gliserja do 45 mi-
nut s polno obremenitvijo s 25 do 
30 km/h. Motor ima zaprt sistem 
vodnega hlajenja. Na osnovi tega 
motorja, ki ima moč 11 kW, razvija-
jo še močnejšega z močjo 25 kW, 
ki bo na trgu predvidoma prihod-
nje leto.
PRIKAZ NA VELENJSKEM JEZERU

Na tekmovanju E-regatta v Be-
netkah je čoln z motorjem e'dyn 
1120 postal zmagovalec v konku-
renci dvanajstih. Motor so predsta-
vili tudi na 8. Monaškem izzivu po-
gonov za plovila. Ob prikazu last-

nosti in mobilnosti na mirnih vo-
dah je Pečnik pokazal, da je gre 
za vrhunski izdelek, in povedal, da 
je primeren za širšo uporabo in je 
ekonomsko dosegljiv tudi manj 
petičnim kupcem. 

PRIHODNOST POGONSKE 
TEHNOLOGIJE PRIPADA 

ELEKTROMOTORJU
E'dyn 1120 so razvili za potrebe 

navtičnega turizma in uporabo na 
sladkovodnih jezerih ob vse večjih 
okoljevarstvenih zahtevah, varova-
nju okolja pred hrupom ter zmanj-
ševanju porabe energije. Z zmanj-
šano težo dosega dodaten ener-
getski prihranek in tiho ter udob-
no plovbo. Takšen model, vgrajen 
na plovilu kluba vodnih športov 
na Velenjskem jezeru, že reže gla-
dino za potrebe turistične in špor-
tne dejavnosti.

Tekst in foto: Jože Miklavc

VRTEC NAZARJE

Otvorili nov prizidek in zagotovili prostor za dve skupini otrok
Na prostoru med Osnovno šo-

lo Nazarje, športno dvorano in 
vrtcem so v sredo, 15. septembra, 
otvorili nov prizidek, s katerim je 
rešena prostorska stiska, ki je le-
tošnjo jesen nastala v nazarskem 
vrtcu. Otvoritev je bila organizira-
na v sklopu prireditev ob prazno-
vanju občinskega praznika. Slav-
nostni trak sta prerezala župan Ob-

čine Nazarje Matej Pečovnik in 
ravnateljica osnovne šole Vesna 
Lešnik. Dogodek so s pesmijo po-
pestrili otroci skupine Oblaček in 
vzgojitelji.

ENA IGRALNICA ŽE POLNO 
ZASEDENA

Ravnateljica je povedala, da so 
po zaključku letošnjega razpisa za 
vpis v vrtec ugotovili, da je števi-

lo vpisanih otrok precej visoko, za-
to so se obrnili na župana. Občina 
se je nato lotila razširitve vrtca. De-
la so potekala čez počitnice. V kon-
tejnerskem prizidku sta novi igral-
nici, od teh je ena že zasedena, v 
drugi pa pričakujejo otroke, ki jih 
bodo starši še vpisali. 

30 NOVOROJENČKOV NA LETO
»Že nekaj časa smo opažali, da 

se v naši občini letno rodi povpreč-
no 30 otrok, zato smo predvideva-
li, da se lahko zgodi, da se bo v vrt-
cu pojavila prostorska stiska. V za-
četku leta smo naročili idejno za-
snovo za nov vrtec. Ravno v času 
predstavitve omenjene idejne za-
snove smo na občino dobili infor-

macijo, da je v vrtec Nazarje vpi-
sanih več otrok, kot jih lahko le-ta 
sprejme,« je povedal župan Matej 
Pečovnik. 

ODSLOVILI NISO NITI ENEGA 
OTROKA

Odločili so se, da ne bodo odslo-
vili nobenega otroka in takoj pristo-
pili k projektni dokumentaciji za ši-
ritev s kontejnerji. »Vesel sem, da 
nam je uspelo in da so veseli tudi 
starši, saj po eni strani vabiti z dolo-
čenimi pogoji življenja v Nazarje, po 
drugi strani pa jim odkloniti varstvo 
otrok, nekako ne gre skupaj,« je še 
dodal Pečovnik. Ocenjena vrednost 
naložbe je dobrih 120.000 evrov.

Tekst in foto: Nastasja Kotnik

Župan Občine Nazarje Matej Pečovnik in ravnateljica osnovne šole 
Vesna Lešnik sta prerezala slavnostni trak.
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53. MOS USPEŠNO POD STREHO

Sejem v skromnejšemu obsegu, a vendarle v živo
Na celjskem sejmišču je od 15. 

do 19. septembra potekal 53. Med-
narodni obrtno-podjetniški sejem 
(MOS), na katerem se je predstavi-
lo okrog 500 razstavljavcev. Po lan-
skoletnem virtualnem dogodku za-
radi pandemije so organizatorji le-
tos kljub nekoliko okrnjenemu ob-
segu z izvedbo zadovoljni. Sejem-
sko dogajanje so pozitivno oceni-
li tudi zgornjesavinjski razstavljav-
ci Biomasa iz Luč, Glin okna iz Na-
zarij in Cinkarna Celje s poslovno 
enoto Kemija Mozirje. 

BIOMASA S KOTLI NA POLENA, 
SEKANCE IN PELETE FRÖLING
V podjetju Biomasa so na sej-

mu predstavili najnovejšo ponudbo 
kotlov na polena, sekance in pelete 
Fröling. Zadovoljni so, da so po dol-
gem času lahko spet vzpostavili ne-
posreden stik s potencialnimi kupci, 
ki so jih v vmesnem obdobju nago-
varjali le preko oglasov in predvsem 
spleta. Tudi po njihovih opažanjih je 

sejem potekal v precej okrnjeni ob-
liki z občutno manj razstavljavci in 
obiskovalci kot v preteklih letih. Po 
njihovem se je del obiskovalcev in 
potencialnih kupcev dokončno pre-
selil na splet. 

GLIN NAZARJE VABI V NOV 
PRODAJNI SALON

Ker je letošnji MOS potekal v 
nekoliko okrnjeni obliki, so se tu-
di v podjetju Glin okna odloči-
li za predstavitev v manjšem ob-
segu. Zaradi polno zasedene pro-
izvodnje so postavili razstavni pa-

no z razstavnimi eksponati in pro-
pagandnim materialom, prodajno 
osebje je bilo na sejmu prisotno le 
v manjšem obsegu. Odziv obisko-
valcev sejma in potencialnih kup-
cev je bil vseeno dober. 

V podjetju Glin okna menijo, da 
prodaja na sejmih očitno izgublja 
na pomenu, zato se bo potrebno v 
prihodnje še v večji meri osredoto-
čati na digitalne vsebine, ki so bli-
že tudi mlajši populaciji. Zaintere-
sirane vabijo na ogled njihovega 
novega prodajnega salona v Na-
zarjah, v pripravi je tudi možnost 
virtualnega obiska. 

CINKARNA CELJE PO NAČELIH 
TRAJNOSTNEGA RAZVOJA 

Na sejmu se je s temo trajno-
stnega razvoja in krožnega go-

spodarstva predstavila tudi Cin-
karna Celje, v okviru katere de-
luje poslovna enota Kemija Mo-
zirje. 

V podjetju, katerega težišče 
dejavnosti predstavlja proizvo-
dnja pigmenta titanovega dio-
ksida, dopolnjuje pa jo širok na-
bor drugih izdelkov, stremijo h ko-
ristni uporabi stranskih proizvo-
dov, zmanjšujejo porabo vode in 
energije ter izpust emisij, razvi-
jajo postopek za recikliranje vo-

de in v procese uvajajo obnovlji-
ve energetske vire. Po načelu kro-
žnega gospodarstva zmanjšujejo 
količino odpadkov in si prizade-
vajo kar največ surovin reciklira-
ti, predelati in ponovno uporabiti 

Podjetje Biomasa je predstavilo najnovejšo ponudbo kotlov na 
polena, sekance in pelete Fröling. 

Razstavni pano podjetja Glin okna z razstavnimi eksponati in 
reklamnim materialom

ter razviti nove inovativne proce-
se, izdelke in storitve.

DOBRODOŠEL STIK S KUPCI IN 
POSLOVNIMI PARTNERJI

Sejem si je ogledalo več kot 
37 tisoč obiskovalcev, slovesno 
pa sta ga odprla premierja Janez 
Janša in Viktor Orban, saj je bi-
la letošnja država partnerica Ma-
džarska. V času pred korona ob-
dobjem so se na sejmu predsta-
vljala podjetja iz več kot dvajsetih 
držav, letos iz zgolj sedmih, pred-
vsem bližnjih. Organizatorja, druž-
ba Celjski sejem in Obrtno-pod-
jetniška zbornica Slovenije (OZS) 
sta vseeno z letošnjim utripom 
zadovoljna, saj pristnega stika s 
kupci in poslovnimi partnerji digi-
talne povezave v celoti ne morejo 
nadomestiti. 
ZELENO, DIGITALNO IN ODPORNO 

GOSPODARSTVO
Sejem je bil tudi letos razde-

ljen na MOS Turizem, MOS Tehnika, 
MOS B2B, MOS Plus in MOS Dom, ki 
se poleg ponudnikom za gradnjo 
in obnovo doma vse bolj odpira tu-
di za podjetja in institucije, ki po-
nujajo trajnostne energetske rešit-
ve. V sklopu prenove sejemskega 
dogodka so organizatorji predsta-

vili novo usmeritev, ki se nanaša 
na področja za zagotavljanje ze-
lenega, digitalnega in odpornega 
gospodarstva. 

Tekst in foto: Barbara 
Rozoničnik

Cinkarna Celje stremi k poslovanju po načelih trajnostnega razvoja 
in krožnega gospodarstva. 
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LUČE

Prvi kraj v Sloveniji, ki je občasno energetsko samozadosten

Člani energetske skupnosti Luče so en teden testirali delovanje polnilnic za električne 
avtomobile. (Foto: Petrol) 

Kraj Luče je preko sodelovanja v projektu 
COMPILE postal prvi v Sloveniji, ki je v določenih 
časovnih obdobjih popolnoma energetsko sa-
mozadosten. Še več, na osnovi upravljanja ener-
getske skupnosti kot celote jim je uspelo doseči 
do trikrat višjo proizvodnjo iz sončnih elektrarn, 
kot je sprva omogočalo omrežje. 

KAKO DO STABILNEJŠE OSKRBE Z 
ELEKTRIČNO ENERGIJO?

V Lučah so se še v bližnji preteklosti soočali 
z izzivom šibkega elektroenergetskega omrež-
ja, kar jih je spodbudilo k iskanju inovativnih re-
šitev na področju stabilnejše oskrbe z električ-
no energijo. To jim je uspelo preko sodelovanja 
v evropskem projektu COMPILE, v sklopu kate-
rega je bilo v energetski skupnosti Luče skupno 
nameščenih za 102 kW moči sončnih elektrarn 
na devetih objektih. 
SISTEMSKA BATERIJA ZA 35 MERILNIH MEST

Poleg tega je bila nameščena sistemska ba-
terija, ki je priključena na del omrežja, ki napaja 
35 odjemnih mest. To so po večini stanovanjske 
hiše, kmetije, delovna poslopja in manjše pod-
jetje, kotlovnica na biomaso, gasilski dom, kul-
turni dom in pošta. Nameščenih je bilo tudi ne-
kaj hišnih baterij, ki omogočajo otočno delova-
nje posameznega objekta in izboljšajo nape-
tostne razmere pri objektu. V sklopu projekta je 
bilo vgrajeno tudi javno polnilno mesto za elek-
trična vozila in devet hišnih polnilnih mest. 

VEČJA ZANESLJIVOST OSKRBE IZBOLJŠALA 
TUDI MEDSOSEDSKE ODNOSE

Župan Občine Luče Ciril Rosc pravi, da je so-
delovanje v projektu COMPILE »občini in sode-
lujočim občanom prineslo kar nekaj koristi. Po-
zitivne informacije o delno samooskrbni lokalni 

skupnosti so segle daleč preko občinskih mej. 
S tem, ko so do sedaj pasivni odjemalci elek-
trične energije kar naenkrat postali tudi aktivni 
proizvajalci, se je ne samo povečala samozado-
stnost in zanesljivost oskrbe z električno ener-
gijo v tem delu občine, pridobljene tudi iz ob-
novljivih virov, ampak se je tudi povečalo zave-
danje energetske in okoljske problematike ter 
povečala energetska učinkovitost in zmanjšala 
energijska intenzivnost porabe. Posredno pa so 
bili učinki tudi na izboljšanju medsosedskih od-
nosov ter ekonomskem stanju lokalnega prebi-
valstva«. 

VELIKA PRILOŽNOST ZA ELEKTRO CELJE 
Predsednik uprave Elektra Celje Boris Kupec 

dodaja, da je projekt omogočil prehod iz cen-
traliziranega sistema v fleksibilno, a stabilno 
omrežje: »V Elektru Celje se zavedamo, da živi-

mo v času velikih sprememb, katere sprejema-
mo kot priložnost za razvoj. Projekt COMPILE, ki 
vzpostavlja temelje za samooskrbne skupnosti 
in izboljšanje zanesljivosti oskrbe, predstavlja 
za Elektro Celje veliko priložnost.«

PREIZKUSILI DELOVANJE E-POLNILNIC
Petrol, Elektro Ljubljana in Univerza v Lju-

bljani zgodbo projekta COMPILE nadaljuje-
jo s projektom X-Flex, ki se osredotoča na pro-
žno upravljanje z energijo v elektroenergetske-
mu sistemu, s ciljem večje stabilnosti in zane-
sljivosti oskrbe v normalnih pogojih dela in izre-
dnih vremenskih pogojih. V okviru tega projekta 
so v Petrolu zagotovili električne avtomobile, ki 
so jih člani energetske skupnosti Luče brezplač-
no uporabljali en teden in tako v praksi preizku-
sili delovanje e-polnilnic. 

Franci Kotnik

OBČINA GORNJI GRAD

Po spremembi odloka v razpis za direktorja Komunale
Gornjegrajski svetniki so v prvem branju po-

trdili spremembe odloka o ustanovitvi Javnega 
podjetja Komunala Gornji Grad. Spremembe je 
bilo treba pripraviti zaradi uskladitve z zakono-
dajo, nekaterih sprememb pri delovanju javne-
ga podjetja in potreb po prilagoditvi organizaci-
je podjetja z dejanskimi potrebami. Spremembe 
je predstavila odvetnica Maja Ogradi. Po dru-
gem branju bo stekel razpis za direktorja. Trenu-
tni direktor je nekdanji predsednik nadzornega 
sveta Dominik Pečnik.

DIREKTORJA IMENUJE IN RAZREŠUJE 
OBČINSKI SVET

Z zadnjo spremembo odloka v letu 2020 se 
je pristojnost imenovanja in razrešitve direktor-

ja javnega podjetja z ustanovitelja prenesla na 
nadzorni svet. V predlogu novega odloka je na-
vedeno, da direktorja imenuje in razrešuje ob-
činski svet. Predlagana je tudi sprememba, ki 
določa pogoje in način oziroma postopek ime-
novanja ter razrešitve direktorja. 

UKINJEN NADZORNI SVET
Pri preverjanju potreb po prilagoditvi in op-

timizaciji upravljanja javnega podjetja je bilo 
zlasti z vidika velikosti podjetja in načina de-
lovanja zavzeto stališče, da se ukine nadzorni 
svet javnega podjetja, s čimer pridobi več pri-
stojnosti ustanovitelj oziroma občinski svet. Po-
goje za imenovanje direktorja so uskladili skla-
dno s potrebami podjetja, ki naj bi izvajalo pred-

vsem operativna dela in naloge, medtem ko naj 
bi upravne in strokovno tehnične naloge izvaja-
la občinska uprava.

VEČ NALOG OBČINSKI 
UPRAVI

S predlogom novega odloka, ki so ga svetniki 
potrdili, je uvedena možnost imenovanja proku-
rista javnega podjetja. Na ta način občina oziro-
ma občinska uprava obdrži pristojnost za daja-
nje soglasij k dovoljenjem za posege v prostor, 
dajanje predpisanih dovoljenj za priključitev na 
infrastrukturne objekte in naprave ali pa lahko 
prenese naloge na podlagi podeljenega javne-
ga pooblastila na javno podjetje.

Štefka Sem
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SPODNJE POBREŽJE

Prenovljen kamp Savinja odprl svoja vrata

Trak so prerezali rečiška županja Ana Nuša Rebernik (desno), lastnica kampa Ida Bitenc in 
njen soprog Jože Bitenc ter Domen Križaj (levo).

Kamp je kot ena izmed počitniških destina-
cij Zgornje Savinjske doline prisoten že 31 let. 
Na mestu, kjer sta prej stala žaga in mlin, sta 
ga postavila pokojni Matija Petrin in njegova že-
na Rozalija. Gosti so v njem uživali tudi v dobri 
domači hrani, posebej je bil prepoznaven Roz-
kin kruh. Eno zimsko sezono je v kampu delovala 
celo diskoteka. Kamp so zaprli leta 2017, dve leti 
kasneje pa se je hčerka Ida, sedaj lastnica kam-
pa, z družino odločila, da mu povrne življenje.

Na Spodnjih Pobrežjah so 17. septembra odpr-
li prenovljen kamp Savinja, ki bo popolnoma za-
živel naslednjo počitniško sezono. V kampu je 
bilo okrog 150 gostov s pozitivnimi odzivi. 

NA VOLJO 33 VELIKIH PARCEL
Lastnica kampa Ida Bitenc je povedala: 

»Želim si, da bi kamp ponovno postal mesto 
druženja domačinov in da bi se gosti, tako do-
mači kot tuji, radi vračali.« Kamp s 33 parcela-
mi za prikolice, šotore in avtodome leži ob Sa-
vinji. Gostom je na voljo nova stavba s sanita-
rijami, tuši, barom in konferenčno sobo. 

NASTOPIL PRIZNANI BARITONIST 
DOMEN KRIŽAJ

Županja Ana Nuša Rebernik je družini Bi-
tenc zaželela veliko uspehov: »Prepričana 
sem, da bo glas kampa, prijaznosti in gosto-
ljubnosti šel daleč po svetu.«

Goste prireditve je navdušil baritonist Do-
men Križaj, mož Idine hčerke, prav tako oper-
ne pevke Mojce Bitenc Križaj. Za hrano je pos-
krbel Miha Robnik oziroma Dans fotr kuha, za 
glasbo in dobro vzdušje pa Trio Adio. 

Tekst in foto: Vesna Petkovšek

GORNJI GRAD

Veterani s proslavo in strelsko tekmo obeležili 30 let 
samostojnosti Slovenije

Jože Štorgelj je kot poveljnik samostojne čete Teritorialne obrambe Gornji Grad opisal 
delovanje te enote v vojni za Slovenijo. (Foto: Drago Špeh) 

Območno združenje veteranov vojne za 
Slovenijo Zgornjesavinjsko-Zadrečke doline 
je predzadnjo soboto v septembru na streli-
šču v Zagradišču pri Gornjem Gradu pripravi-
lo proslavo v počastitev 30. obletnice osamo-
svojitve Slovenije in strelsko tekmovanje za 9. 
memorial Edija Mavriča – Savinjčana. Udelež-
ba na tekmovanju je bila letos glede na okoliš-
čine pričakovano skromnejša kot prejšnja leta, 
ne glede na to pa je dogodek po oceni organi-
zatorjev lepo uspel.

SPOMIN NA AKTIVNOSTI V ČASU 
OSAMOSVOJITVENE VOJNE

Udeležence je uvodoma nagovoril gornje-
grajski župan Anton Špeh, v nadaljevanju pa je 
Jože Štorgelj, poveljnik samostojne čete Terito-
rialne obrambe Gornji Grad v vojni za Sloveni-
jo, opisal delovanje te enote, katere glavna nalo-
ga je bila blokada ceste Kamnik–Črnivec–Gornji 
Grad. Pripadniki gornjegrajske čete so na regio-
nalni cesti skozi Tirosek očistili vse jaške, pripa-
dniki specialne enota pa so v te jaške namesti-

li eksploziv, ki bi ga aktivirali v primeru prodora 
JLA iz kamniške smeri.
V ŠOLI PREMALO VSEBIN O OSAMOSVOJITVI 

Predsednik območnega veteranskega zdru-
ženja Maks Slatinšek je dejal, da so veterani 
30 let po teh zgodovinskih dogodkih marsikdaj 
razočarani, ko vidijo, s kakšno lahkoto se v druž-
bi pojmuje slovenska samostojnost, še zlasti pa 
zaradi tega, ker se njihov prispevek k tej samo-
stojnosti podcenjuje in smatra kot nekaj samo 
po sebi umevnega. Nesprejemljivo se jim tudi 
zdi, da se v šolah tako malo časa in vsebine na-
menja obdobju osamosvajanja, kot da ne bi šlo 
za zgodovinski projekt celotnega naroda, ki je 
bil realiziran morda v edinem razpoložljivem tre-
nutku glede na svetovne razmere.

MED STRELCI NAJBOLJŠI IVAN RIHTER
Na strelskem tekmovanju z malokalibrsko pu-

ško se je pomerilo šest ekip domačega združe-
nja, ekipa šoštanjskega združenja in ekipa Poli-
cijskega veteranskega združenja Sever za celj-
sko območje – odbora Mozirje, v konkurenci po-
sameznikov pa je slavil Ivan Rihter pred Andre-
jem Kolencem in Negrom Kočarjem.

Franci Kotnik
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PODRUŽNIČNA OSNOVNA ŠOLA ŠMARTNO OB DRETI

Peter Tevž tamkajšnjim otrokom podaril plezalno steno
Na podružnični osnovni šoli Šmartno ob Dre-

ti je sredi septembra potekal prav poseben do-
godek, kakršnim nismo priča vsak dan. Otvorili 
so plezalno steno, ki jo je otrokom vrtca in učen-
cem šole doniral Peter Tevž, uspešen poslov-
než, ki ni pozabil na rodni kraj. 

Ravnateljica Osnovne šole Nazarje Vesna 
Lešnik je v imenu šole izrazila zahvalo in navdu-
šenje nad pridobitvijo, ki bo otrokom na privla-
čen način omogočila usvajanje novih spretnosti 
in veščin. »Mislim, da bodo otroci plezalno ste-
no z navdušenjem uporabljali in kdo ve, mor-
da se tudi med njimi skriva kak bodoči vrhun-
ski športnik.« 

Na prireditvi je spregovoril tudi župan Obči-
ne Nazarje Matej Pečovnik. Izpostavil je pomen 
pridobitve in dodal, da se v kolektivu šole in ce-
lotni lokalni skupnosti trudijo za zagotavljanje 
čim boljših pogojev za izobraževanje in vzgojo 
otrok, pomembno pa bo k temu pripomogla tudi 
plezalna stena. Kot je dejal, je vpis v šolo in vr-

tec dober, tako da se za obstoj podružnične šole 
in prihodnost kraja ni bati. 

Donator Peter Tevž je izrazil upanje, da se bo 
tudi v prihodnje dolina razvijala v smeri, da bo-
do mladi ostajali oziroma se po študiju radi vra-

Z rezanjem traku so slovesno predali svojemu namenu novo plezalno steno, 
donacijo Petra Tevža. 

čali v te lepe kraje, saj so glavna gonilna sila ob-
močja prav zdravi in predani ljudje. Plezano ste-
no so namenu predali z rezanjem traku in pod-
pisom donacijske pogodbe. Prireditev, ki so jo 
z bogatim programom popestrili otroci vrtca in 
podružnične šole ter zaokrožili s šolsko himno, 
je potekala v okviru praznika občine Nazarje.

Peter Tevž je bil rojen pri Šimnovih v Zgornjih 
Krašah. Po nekaj letih so se z družino preselili 
v Šmartno ob Paki in nato v Šoštanj. Po študiju 
je gradil uspešno poslovno pot, danes pa živi v 
Grosuplju, kjer ima podjetje, a vez z rodnim kra-
jem je še vedno živa. V Šmartnem ob Dreti ima 
sorodnike in prijatelje, že leta hodi na lov na ob-
sežna območja Menine planine. 

Lepega dne je na izletu s sorodniki v hribih 
nanesla beseda na donacijo, ki jo je Tevž želel 
nameniti kraju in njegovi mladini. Porodila se je 
zamisel za plezalno steno, ki so jo vsi z navdu-
šenjem sprejeli. 

Po hitri realizaciji ta že vabi otroke k telesni 
aktivnosti in koristnemu preživljanju časa, do-
nacija pa bo še številne generacije otrok in nji-
hovih staršev spominjala na dobrodelnost Pe-
tra Tevža.

Tekst in foto: Barbara Rozoničnik

ZAČENJA SE GRADNJA 73 KILOMETROV KOLESARSKIH POVEZAV 

S kolesom varneje tudi od Mozirja do Šoštanja
Sredi septembra je Služba vlade za razvoj 

in evropsko kohezijsko politiko objavila odlo-
čitve o gradnji kolesarskih povezav, med dru-
gim skoraj 73 kilometrov tudi v Savinjski regi-
ji. Odobrenih evropskih sredstev za kolesarske 
povezave, ki bodo služile za trajnostno mobil-
nost in razvoj turizma, se lahko veselijo tudi na 
šestih lokacijah od avstrijske meje na severu 
do hrvaške meje na jugu. Do leta 2023 naj bi 
bila po načrtu zgrajena kolesarska povezava 

na relaciji med Šoštanjem in Mozirjem.
Gradnja je tik pred začetkom, saj so razmer-

ja z lastniki zemljišč urejena, postopki izbire iz-
vajalcev pa so že v teku, odobrenih je skoraj 49 
milijonov evrov potrebnih sredstev. Od tega bo-
do občine zagotovile 19 milijonov evrov iz Evrop-
skega sklada za regionalni razvoj, razliko pa Di-
rekcija RS za infrastrukturo oziroma ministrstvo 
za infrastrukturo iz državnega proračuna. 

Trasa Šoštanj–Šmartno ob Paki–Mozirje pred-

videva povezavo naselij v občinah Šmartno ob 
Paki in Mozirje z mestnimi naselji. Trasa kole-
sarske povezave bo potekala od krožišča glav-
ne ceste v Velenju skozi Šoštanj, Florjan in Skor-
no, nadalje do Paške vasi in Gorenja ter mimo 
novega krožišča v Soteski do Ljubije. Dolžina te 
trase bo 16,44 km, od tega je predvidene 6,83 km 
novogradnje. Vrednost projekta je dobrih pet in 
pol milijona evrov.

Benjamin Kanjir
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OBMOČNO SREČANJE POUSTVARJALCEV GLASBENEGA IZROČILA

Pod to goro zeleno

V Lučah je na srečanju poustvarjalcev glasbenega izročila nastopila tudi Lučka klapa. 

Prvo septembrsko nedeljo je v Lučah, v etno 
vasi, potekalo območno srečanje poustvarjal-
cev glasbenega izročila Zgornje Savinjske doli-
ne z naslovom Pod to goro zeleno. Na dogodku v 
organizaciji mozirske izpostave Javnega sklada 
RS za kulturne dejavnosti in Društva upokojen-
cev Luče je nastopilo sedem sestavov, ki ved-
no znova dokazujejo, da je ljudska glasba v naši 
dolini še kako živa. 

Zbrali so se izvajalci ljudskih pesmi in viž, 
ki ohranjajo in poustvarjajo slovensko ljudsko 
glasbeno dediščino. Po nagovoru vodje izposta-
ve JSKD Simone Zadravec so nastopili Lučka 
klapa, Ljudske pevke Lipa iz Šmartnega ob Dreti, 
Ljudski pevci iz Luč, Sverjanski gadi iz Radmirja, 
Štirje prijatelji iz Mozirja, Pevke in pevci Društva 
upokojencev Luče in Solčavski fantje. 

Srečanje so zaključili s skupno pesmijo, pos-
večeno nedavno preminuli ljudski pevki Mari-
ji Kramer – Robnikovi sestri iz Konjskega vrha. 
Po strokovni plati je prireditev spremljala Adri-

ana Gaberščik, z vezno besedo iz bogate zak-
ladnice ljudskih pripovedi pa jo je prepletel Jer-
nej Slapnik.

Tekst in foto: Barbara Rozoničnik

27. EX TEMPORE MOZIRSKI GAJ 2021

Odprli delovno razstavo

Jure Repenšek je čestital tudi najmlajši sodelujoči na ex temporu.

Podobe Mozirja in drugi motivi, 
nastali v Mozirskem gaju in oko-
lici, so bili že 27. leto rdeča nit sli-
karskih študijskih dni Ex tempore 
Mozirski gaj. Dogodek se je odvi-
jal med 8. in 11. septembrom ter se 
zaključil v Slomškovi dvorani v Mo-
zirju z odprtjem delovne razstave.

Umetnike je v občini gostilo Kul-
turno društvo Jurij Mozirje in idejni 
vodja ex tempora Jure Repenšek. 
Ljubitelji likovne umetnosti so lah-
ko ustvarjalce spremljali v Gaju in 
ateljeju dvorane. Zaradi epidemije 

je že drugo leto prišlo manj ume-
tnikov kot v prejšnjih letih. Repen-
šek je izpostavil, da se je letos nji-
hova povprečna starost precej zni-
žala, saj se je skupnega ustvarjanja 
udeležila tudi mlada slikarka An-
dreja Srna, za katero upa, da jih bo 
še kdaj obiskala. Nekaj slikarjev se 
je udeležilo tudi delovne razstave, 
tam jih je poleg Repenška in ostale 
ekipe KD Jurij pozdravil direktor ob-
činske uprave mag. Ivo Glušič in se 
jim zahvalil za obisk Mozirja.

Tekst in foto: Tatiana Golob

OBČINA NAZARJE

Z nitko in čipko otvorili dogajanje ob občinskem prazniku

Razstava je, poleg predstavitve dela klekljaric, postavljena v 
čast 20. obletnice delovanja Muzeja Vrbovec in 30. obletnice 

samostojnosti naše države.

V Nazarjah so 3. septembra z 
otvoritvijo razstave klekljarskih iz-
delkov Čipka med naravo in zna-
menitostmi otvorili praznovanje 
občinskega praznika. Dogodek je 
organiziralo Kulturno društvo sv. 
Martina Marija Nazaret. 

Razstavo so postavili v Muzej 
Vrbovec in pred vhodom pripra-
vili prijeten dogodek, ki se ga je, 
ob upoštevanju vseh ukrepov za 
preprečevanje širjenja koronaviru-
sa, udeležilo precejšnje število obi-
skovalcev. Kot je povedal modera-
tor otvoritve Bojan Štrukelj, je od 

lanske razstave klekljaric minilo 
358 dni. V tem času je, pod men-
torstvom Tilke Kompare, enajst 
nazarskih klekljaric ustvarilo 65 iz-
delkov, ki so do konca oktobra na 
ogled širši javnosti. 

Tematsko se izdelki povezujejo 
s simboli, ki predstavljajo Sloveni-
jo, lokalno skupnost in naravo. Za 
kulturno popestritev dogodka so 
poskrbela dekleta, ki so združena 
v pevsko skupino Sončnice. Zbra-
ne je nagovoril tudi župan Matej 
Pečovnik.

Tekst in foto: Nastasja Kotnik
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KOŠARKARSKI KLUB NAZARJE

Ob 20. jubileju delovanja izdali knjižno publikacijo

Knjižno publikacijo Košarkarski klub Nazarje 20 let so predstavili (z leve) Rok Tkavc, Tomaž 
Križnik in Peter Goltnik. Dogodek je povezoval Franci Kotnik (desno).

V Jakijevi hiši v Nazarjah so 16. septembra 
predstavili knjižno publikacijo Košarkarski klub 
Nazarje 20 let, ki jo je ob obletnici svojega delo-
vanja in 50-letnici organiziranega igranja košar-
ke v Zgornji Savinjski dolini izdal omenjeni klub. 
Dogodka so se udeležili nekateri bivši in sedanji 
košarkarji kluba, bivši predsedniki, župan Obči-
ne Nazarje Matej Pečovnik in nekaj legendar-
nih osebnosti slovenske košarkarske scene.

ANEKDOTE IN PREDSTAVITVE
Športni direktor kluba Tomaž Križnik je 

predstavil nastanek in vsebino knjige. Ta opisu-
je zgodovino košarke v dolini, ustanovitev klu-
ba leta 2001 ter kronološki in statistični pregled 
njegovega delovanja. Občinstvu je povedal tudi 
nekaj anekdot in pohvalil prisotnega Vida Čep-
laka za angažiranost pri organizaciji dobrodel-
nega projekta. 

Prvi predsednik Pavel Pukart se je spomnil 
težkih začetkov kluba, ustanovitve košarkarske 
šole in pomembnejših tekem, ko so v Nazarjah 
gostovali slavni košarkarski klubi. 

Aktualni predsednik kluba Peter Goltnik je 
povedal, da si želijo ohraniti finančno stabilnost 
in zadostno število igralcev. Zahvalil se je glav-
nima sponzorjema kluba Občini Nazarje in pod-
jetju BSH Hišni aparati Nazarje. 

Sekretar Rok Tkavc je predstavil drugo de-
setletje delovanja kluba in vpliv epidemije na 
zadnji dve sezoni. V rani mladosti je igral za 

klub, sedaj pa komentira domače tekme, ure-
ja spletne strani kluba in opravlja funkcijo se-
kretarja. 

KRIŽNIK GONILNA SILA KLUBA 
Bivši predsednik kluba in aktualni župan Ma-

tej Pečovnik je predstavil svoj pogled in spomi-
ne na preteklost delovanja kluba. »Ne glede na 
vse spremembe v vodstvu kluba v zadnjih 20 le-
tih, ena stalnica ostaja. To je Tomaž Križnik, ki je 
gonilna sila kluba. Ne trdim, da bi klub propa-
del, če ga ne bi bilo, je pa res, da je Tomaž vedno 
držal glavne niti v rokah. Njegova želja, da smo 

uspešni, da imamo selekcije, trenerje in zapisni-
karje, ga je gnala, da je skoordiniral vse, kar je 
bilo potrebno, za kar mu gre iskrena zahvala,« je 
povedal Pečovnik. 

Zbrane so nagovorili še direktor podjetja BSH 
Hišni aparati Nazarje Matija Petrin, bivši župan 
Občine Nazarje Ivan Purnat, legendarni košar-
karski trener Mile Čepin, nekdanji direktor re-
prezentance in košarkarski trener Tone Krump 
in nekdanji generalni sekretar KZS Iztok Rems. 
Dogodek je povezoval Franci Kotnik.

Nastasja Kotnik

RAZSTAVA LIKOVNIH DEL EX TEMPORE REČICA OB SAVINJI

Dela odstirajo prstni odtis posameznega likovnega 
zapisovalca

Razstavljena likovna dela si je ogledal tudi rečiški podžupan Ivan Kramer.

Kulturno društvo likovnih ustvarjalcev 
Zgornje Savinjske doline Gal je na Rečici ob 
Savinji pripravilo razstavo likovnih del, ki so 
nastala junija na ex temporu. Na otvoritvi sta 
spregovorila predsednik društva Vinko Jeraj 
in podžupan Občine Rečica ob Savinji Ivan 
Kramer. 

USTVARJALCI OHRANJAJO DELOVNI ELAN
Jeraj je dejal, da kljub izrednim razmeram, ki 

vladajo zaradi epidemije, ustvarjalci ohranja-
jo svoj ustvarjalni in delovni elan ter se sreču-
jejo ob priložnostih, ki jim dajejo užitke v likov-
nem izražanju. Rezultat ustvarjalnega druženja 
so dela, ki odstirajo prstni odtis posameznega 
likovnega zapisovalca. 

LIKOVNIKI PREDSTAVILI LEPOTE OBČINE
Podžupan Kramer ni skrival zadovoljstva ob 

dejstvu, da so likovniki prav lepote rečiške obči-

ne predstavili skozi svoje umetniške oči in v de-
la vtkali sebe in energijo. 

Razstavo, ki jo je predstavila vodja mozirske 

izpostave JSKD Simona Zadravec, je z glasbo  
pospremila harmonikarka Špela Bider. 

Tekst in foto: RŠ
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Zgodovina in narodopisje

PETER WEISS

PROŠTIJA
Tudi Pečnik in Krznar spadata k Proštiji ozi-

roma k Svetemu Duhu [v Podolševi]. Videti je, 
da se izmed navedenih prvotno dve, morebi-
ti Macesnik, ki je že obrnjen proti Vreskovemu 
potoku in Citriji in še katera druga, nista šte-
li k Proštiji. Občinski tajnik v Solčavi, gospod 
Peter Podbrežnik, doma na Ravenci pri Raven-
čarju, mi je navedel kot »Proštovce« tele kme-
te: Strgar, Potok, Rogar, Ploder, Strevc, Kolar in 
Golar [ali Goler].

Nekdanji kmetiji Jamnik v [pri Mišiču Jamljah 
ali] Jamah (Jameljska peč!) in Grofič na Grofi-
čevem ne obstajata več. Torej jih je bilo prvot-
no deset. Proštija ima na razgledni planici, tik 
nad Strelcem, svojo čedno gorsko cerkvico Sve-
ti Duh, od koder je prekrasen razgled na gorske 
velikane, ki obkrožajo zibelko bistre Savinje, in 
na notranji kot Logarske doline. Važna pot pe-
lje od tod k Potočki zijalki in čez državno me-
jo mimo Svetega Lenarta na Koroško v Železno 
Kaplo. Svojega zanimivega imena solčavska 
Proštija ni prejela od Gornjega Grada. Tam je 
obstajala opatija, po kateri je Menina (Menih-
na!) planina dobila blizu »Bibe« svoje ledinsko 
ime »Na Opatih«.

V Gornjem Gradu ni bilo nikoli proštije. Pač 
pa je bila ugledna proštija s samostanom korar-
jev v bližnji koroški Dobrli vasi in od nje je dobi-
la nedvomno solčavska Proštija tudi svoje ime, 
ki ga je med domačini obdržala pod popolno-
ma spremenjenimi razmerami do današnjega 
dne. To razlago dokazuje listina gornjegrajske-
ga samostana iz leta 1355 [ki jo je leta 1876 ob-
javil Ignac Orožen]. Po tej listini se je tedaj obr-

Franc Mišič o ledinskih in hišnih imenih 
okoli Solčave (4)

Ledinska imena in večinoma iz njih nastala 
imena kmetij ali hišna imena okoli Solčave si 
še naprej ogledujemo po objavi Franca Mišiča 
v Časopisu za zgodovino in narodopisje v Mari-
boru leta 1938. Veliko se da izvedeti o starih ča-
sih danes, ko smo lahko spoštljivi do tega, kar 
so nam jezikovnega zapustili prvotni prebival-
ci, naši predniki. Najstarejša tovrstna imena so 
bila prvič zapisana pred skoraj 600 leti v urbar-
ju benediktinskega samostana v Gornjem Gra-
du (1426). - Mišičevo besedilo je nekoliko prila-
gojeno, urednikovi vstavki pa so zapisani v ogla-
tih oklepajih.

nil gornjegrajski opat na oglejskega patriarha s 
prošnjo, naj mu s svojim posredovanjem pripo-
more do njegovih prastarih pravic, ker si prošt iz 
Dobrle vasi prisvaja posestno pravico do dese-
tih kmetij, ki ležijo v okraju »Sulcpah« pod »Erel- 
alben« (Erel = Erle = jelša, olča; alben = Alpe; 
Olševa). Če se je teh deset kmetij prijelo skupno 
ime Proštija, pač dokazuje, da je proštija v Dobrli 
vasi ta svet dolgo časa resnično imela. 

Patriarh je na tisto prošnjo odredil, naj zadevo 
preiščejo in razsodijo arhidiakon tedanje Savi-
nje, opat iz Stične in prior iz kranjske Bistre. Ka-
ko je razsodišče ta mejni spor poravnalo, iz listin 
ni znano, gotovo pa v prid Gornjemu Gradu, ker 
je že leta 1268 podobna komisija v sporu zara-
di mej med posestvi gornjegrajskega samosta-
na in koroškega vojvode Ulrika določila razvod-
je na »Erlaw« (= Olševa) in na planini »Losekke« 
(= Lašek) za večno mejo; verjetno tudi, ker je 

gornjegrajski benediktinski samostan leta 1373 
sklenil neko pobratimstvo s proštijo v Dobrli va-
si. Oba mejna in posestna spora pa dokazujeta 
že sama po sebi prastare zveze med solčavskim 
okrajem in Koroško, od koder so velikaši s svo-
jimi kolonisti silili v ta lepi planinski svet, v po-
sest Gornjega Grada.

LOGARSKA DOLINA IN MATKOV KOT
Logarska dolina in Matkov kot sta bila nekoč 

od župne cerkve in župne vasi Solčave po dol-
gi in divji Soteski enako ali še bolj ločena ka-
kor ves solčavski okraj pri Igli in »Vratih« od Luč 
in ostale Savinjske doline. Njun promet z Belsko 
dolino, z Železno Kaplo in Koroško čez Pavličevo 
in Pastirkovo sedlo in preko prelaza pri Svetem 
Lenartu je bil brez težav in brez zaprek razen po-
zimi ob velikem snegu. Višje ležeče kmetije se-
verno od Logarske doline in Matkovega kota, ki 
se razprostirajo na sončnih obronkih in pobo-

čjih proti tistim prehodnim točkam v podaljšku 
in višini Regljancev, Citrije in Proštije, so se prav 
tako bolj nagibale proti Železni Kapli kot proti 
Solčavi. Tako je tudi razumljiv nastanek cerkve 
Svetega Duha v Proštiji, ki je bila za vse omenje-
ne predele prava potreba.

Izraz Logarska oziroma Logarjeva dolina 
je mladega, in sicer tujega izvora, ni nikakor 
pristno domač in star. Prvi predel doline, v kate-
rem se nahaja kmetija in gostišče Logar in kjer 
izvira Savinja, do združitve z Jezernico imeno-
vana Črna, se imenuje Log in tako ga domači-
ni tudi še danes izključno imenujejo, ko pravi-
jo »grem v Log«, ne pa »v Logarsko oziroma Lo-
garjevo dolino«. 

Po ledinskem imenu Log je nastalo hišno ime 
Logar. (Prim. Ignac Orožen oziroma urbar iz le-
ta 1426: Im lag [Log], Vlrich in der awen [Log].) 
Drugi, osrednji del, drugo, osrednje dolinsko 

dno »Logarske«, to je tisti del, kjer stoji kmeti-
ja Plesnik, Plesnikov hotel, Piskernikova in Til-
lerjeva koča ter Aleksandrov dom, se imenuje 
Plestje. (Prim. Ignac Orožen oziroma urbar iz le-
ta 1426: Jacob im pliest.) 

Iz tega lepega ledinskega imena se je izci-
milo hišno ime Plesnik. Sklep in konec »Logar-
ske«, njen tretji predel, kjer prevladuje gozd na 
nanesenem produ, se imenuje naravno in pra-
vilno Kot ali zelo značilno in resnično lepo Ogra- 
dec, kar pomeni isto visokogorsko tvorbo ka-
kor Okrešelj. (Prim. naziv Za ogradcem, ki se drži 
vznožja Planjave tik za zadnjim sklenjenim goz-
dom v notranjem sklepu doline.) Hudournik, ka-
terega prodnata struga, zdaj večinoma zagraje-
na, se vleče iz Kota skozi Plestje v Log skoraj do 
Logarja, je Kótovec, tudi dokaz, da se konec ce-
le doline imenuje Kot, po katerem je hudournik 
dobil svoje ime. 

Katastrska občina Solčava (1825): izsek s cerkvijo Svetega Duha ter s kmetijami Rogar, 
Potočnik, Strgar in Macesnik
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GRAD VRBOVEC

Večer ob prepevanju članic glasbene skupine Žuže

Obiskovalci so uživali ob ubranem prepevanju članic glasbene skupine Žuže.

Turistično društvo Nazarje je v sodelovanju z 
Javnim skladom RS za kulturne dejavnosti, Ob-
močno izpostavo Mozirje 4. septembra na gra-
du Vrbovec organiziralo glasbeni večer. Dogo-
dek je potekal v sklopu praznovanja nazarske-
ga občinskega praznika. 

Obiskovalci so, seveda ob upoštevanju ome-
jitev za preprečevanje širjenja novega korona-
virusa, uživali ob ubranem prepevanju članic 
glasbene skupine Žuže. Skupino sestavljajo šti-
ri nadobudna dekleta iz spodnje Savinjske doli-
ne, ki jih druži ljubezen do glasbe. Le-to na svo-
jih nastopih z veseljem delijo z občinstvom. Na 
terasi lokala Magnus, za katero se je izkazalo, da 
se ponaša z odlično akustiko, so poslušalcem 
predstavile izbor pesmi, ki je temeljil na popev-
kah in slovenskih narodnih pesmih.

Tekst in foto: Nastasja Kotnik

MOZIRSKI GAJ

Tekma za najtežjo, najlepšo in najdaljšo

Letos je najtežja lubenica tehtala 
zgolj 47 kilogramov.

V Mozirskem gaju je 25. septembra poteka-
lo 11. tradicionalno tekmovanje za najtežjo bučo. 
Letina buč velikank je bila sicer slabša kot obi-
čajno, a je ena izmed pripeljanih s 719 kilogrami 
podrla dosedanji rekord.

LOVŠE PONOVNO PRIPELJAL 
NAJTEŽJO

Napetost med tehtanjem je naraščala od 
buče do buče. Za vzdušje sta poskrbela člana 
komisije za tehtanje Ivo Milovanovič in Ma-
tija Petrin. Še posebej upokojeni športni ko-
mentator je z vprašanji brskal po receptih go-
jiteljev, ki jih uporabljajo za rast rekordnih pri-
merkov. Izpostavili so enormne količine dežev-

nice za vsakodnevno zalivanje in domači gnoj 
za potrebne minerale in vitamine.

Rekordno bučo je že četrtič, odkar je to tek-
movanje, pridelal Janko Lovše iz okolice Treb-
njega. Njegova lanska rekorderka je tehtala 713 
kg, letošnja pa šest kilogramov več. 

IZBRALI TUDI NAJLEPŠO IN NAJDALJŠO
Naziv najlepše med lepimi so dodelili obisko-

valci tekmovanja. Z veliko prednostjo si ga je pri-
služila buča gojitelja Erika Rinka Permeta, ki je 
bila po teži s 510 kilogrami tudi druga najtežja. 

Padel je še dolžinski rekord, ki ga je Zlat-
ko Podgoršek iz okolice Ptuja letos presegel z 
okroglima dvema metroma dolgo bučo. Ob tem 

je dejal, da še ni rekel zadnje in da se bo trudil 
naslednje leto rekord znova preseči.

Lubenice so bile lažje kot pred letom dni. Na 
prejšnje tehtanje je Dolenjec Uroš Fifolt pripe-
ljal težko 69 kilogramov, letos pa le 47-kilogram-
sko, enako kot tudi Janko Lovše, sicer lastnik 
najtežje buče.

JESENSKA RAZSTAVA BUČ IN CVETJA
V Mozirskem gaju se je s tem dogodkom za-

čela jesenska razstava buč in cvetja. Poteka-
la bo do 10. oktobra, ko se bo park do Božične 
bajke Slovenije zaprl. Poleg buč velikank so na 
ogled postavljeni bučni aranžmaji in jesensko 
cvetje.

Tekst in foto: Benjamin KanjirNajtežji buči, ki jo je pridelal Janko Lovše (drugi z desne), so namerili kar 719 kilogramov.
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MARIJA ROBNIK, PO DOMAČE ŠKOMNOVA MICKA

»Pri zdravju me drži to, da vedno kaj počnem«

Marija Robnik iz Luč svoje spretne roke 
in dobro srce rada razdaja v krogu družine, 
pa tudi kot prostovoljka v več organizacijah 

in društvih. 

Marija Robnik iz Luč je čila 80-letnica, vedre-
ga duha in pozitivnih misli. Življenje ji je tekom 
let namenilo tako lepih kot težkih trenutkov, svo-
je tretje življenjsko obdobje pa preživlja kar se 
da aktivno in s polno mero dobre volje. Za dol-
goletno prostovoljno udejstvovanje v dobrodel-
nih organizacijah Rdeči križ in Karitas ter nude-
nje nesebične pomoči krajanom je prejela zlato 
plaketo Občine Luče. 

AKTIVNA V DRUŠTVU UPOKOJENCEV
Že skoraj tri desetletja je aktivna v Društvu 

upokojencev Luče, poleg tega je vrsto let po-
magala soustvarjati etnografski del programa 
v okviru prireditve Lučki dan. Pravi, da počasi 
prihaja v leta, ko bo tudi sama vesela kakšnega 
obiska prostovoljcev programa Starejši za sta-
rejše, kjer je bila do nedavnega med najbolj pri-
zadevnimi. 

SKROMNO, A ZADOVOLJNO OTROŠTVO
Robnikova je bila rojena v začetku druge sve-

tovne vojne, leta 1940 v Lučah na domačiji Me-
tul. Pravi, da pravih spominov na vojno nima, le 
tu in tam se utrne misel na občutke in podoži-
vljanje strahu njenih domačih. V družini je bi-
lo sedem otrok, ki so morali kmalu poprijeti za 
delo. Njihovo otroštvo je bilo skromno, igra pov-
sem preprosta, a morda ravno zato toliko bolj 
domiselna in zadovoljna. V Lučah je obiskovala 
osnovno šolo skupaj z generacijo, ki je kot prva 
opravila osemletko, do takrat je osnovna šola 
trajala le sedem let. 

V DRUŽINO GROBO POSEGLA 
DELOVNA NESREČA

Kmalu se je poročila, kar na sosednjo kme-
tijo k Škomnu. Z možem Frankom sta gospo-
darila, gradila hišo, rodili so se trije otroci, dva 
sinova in hči. V ustaljen tok življenja in priza-

devanja za boljši jutri je posegla delovna ne-
sreča v gozdu, ki je moža pri vsega 40-ih le-
tih priklenila na invalidski voziček. Družina se 
je ob treh šoloobveznih otrocih čez noč znašla 
v težkih razmerah. 

»Hvala Bogu za dobre ljudi,« se Robniko-
va z zamišljenim obrazom spominja tistih ča-
sov. Na pomoč so priskočili sorodniki, krajani in 
drugi dobri ljudje, ki jim je za vso pomoč še da-
nes iskreno hvaležna. Pravi, da so v Lučah ved-
no znali in znajo še danes ob težkih trenutkih 
stopiti skupaj. Tudi do nove zaposlitve in dohod-
ka je v tistih časih prišla s pomočjo dobrih lju-
di. Z možem sta v obliki dela na domu prevze-
la drobno kovinsko obrt, kar je Robnikova opra-
vljala vse do upokojitve. 

IZ ŠKOMNOVEGA V DOLINO
Pri Škomnu je domačijo prevzel sin, Marija in 

njen mož pa sta pričela razmišljati o življenju v 
dolini, kjer bi bilo vse bolj pri roki. Kupila sta hi-
šo, jo obnovila in se preselila v Luče, kjer se je 
mož Franko po 22 letih življenja na vozičku leta 
1996 poslovil. Nekje v tem času so v vrste Rde-
čega križa vabili nove člane, pristopila je tudi 
Robnikova in s tem vstopila v svoje novo obdob-
je, ki ga je dodobra zaznamovala dobrodelnost. 

Aktivna je bila tudi pri Karitasu, društvu upoko-
jencev in projektu Starejši za starejše. Kot dolgole-
tna krvodajalka je pomagala pri organizaciji krvo-
dajalskih akcij, z obujanjem ljudskega običaja luč-
kih peric, ki smo mu vedno znova priča v okviru 
etnografske prireditve Lučki dan, so žene pričele 
ravno v njenih vrstah. Poleg tega so pripravljale 
zeliščarske stojnice in napekle nič koliko peciva. 

COPATKI IN ANGELČKI ZA NOVOROJENČKE
»Najbrž sem zato zdrava, ker ne morem bi-

ti brez dela,« se nasmeje Robnikova in pokaže 
kvačkane copatke in angelčke, ki jih prejmejo 
lučki novorojenčki v paketu dobrodošlice kra-
jevne organizacije Karitas. Rada tudi bere in ho-
di v hribe. Spotoma nabere borovnic, brusnic in 
zelišč, malo za svojo dušo, malo pa za vzdrževa-
nje telesne kondicije. Rada tudi kaj sešije in še 
vedno suvereno sede za volan avtomobila.

Robnikova jesen življenja zadovoljno pre-
življa skupaj s partnerjem Edom. Pravi, da ima 
zlate otroke, ponosna je na svojih sedem vnu-
kov, razveselila pa se je tudi že šest pravnukov. 
Z veseljem pove, da se v takšni razširjeni družini 
vedno kaj dogaja, saj praznovanj in druženja ne 
manjka, prav zato pa iz njene kuhinje velikokrat 
diši po domačem pecivu. 

Barbara Rozoničnik

DOM NA MENINI PLANINI

Helena Prepadnik ima pri delu pomoč in podporo sestre

Helena Prepadnik (levo) je oskrbnica doma prvo sezono, pri delu ji 
pomaga njena sestra Majda Potočnik. (Foto: Radio Prvi)

Helena Prepadnik je oskrbnica 
Doma na Menini. Pri oskrbi ji po-
maga tudi njena sestra Majda Po-
točnik, nekdanja direktorica reči-
ške občinske uprave. V kuhinji za 
hrano skrbi kuhar, pri strežbi ob 
koncih tedna pomagajo dekleta iz 
okolice. Delovnik traja cele dni od 
maja do oktobra in je za Heleno 
kar način življenja. Pozimi za dom 
skrbijo člani Planinskega društva 
Gornji Grad, ki so njegovi lastniki. 

Dom je prevzela s prvim majem, 
ko je bila snežna odeja še visoka in 

cesta nesplužena. Veliko potrebnih 
stvari je s pomočjo drugih v dom do-
stavila peš ali na samokolnici. Dela 
se ni ustrašila, saj so se doma, v Ro-
banovem kotu, kot eni prvih ukvar-
jali s turizmom na kmetiji. Helena in 
Majda sta tam dobili prve izkušnje v 
strežbi in delu z gosti. Delo oskrbni-
ce si je izbrala po tehtnem premisle-
ku in tudi po pogovoru z nekdanji-
ma oskrbnikoma. Kot lokalni junaki-
nji so sestri predstavili tudi na 1. pro-
gramu radia Slovenija.

Štefka Sem



Savinjske novice št. 39, 1. oktober 202116

Ljudje in dogodki

JAKA VRHOVNIK IZ MOZIRJA

Na evropski fizikalni olimpijadi osvojil bronasto medaljo
Mozirjan Jaka Vrhovnik je v le-

tošnjem letu prejel zlata priznanja 
na državnih tekmovanjih iz mate-
matike, kemije in logike in srebr-
no priznanje iz fizike. Uvrstil se je 
v olimpijske ekipe za mednarodno 
matematično olimpijado, medna-
rodno lingvistično olimpijado, ro-
munski matematični masters in 
evropsko fizikalno olimpijado, na 
kateri je osvojil svojo prvo med-
narodno bronasto medaljo. Odre-
zal se je tudi na splošni maturi, na 
kateri je osvojil vse točke in postal 
eden od petnajstih diamantnih gi-
mnazijskih maturantov v Sloveniji.

ZAČETKI V MOZIRSKI 
OSNOVNI ŠOLI

Jaka Vrhovnik je že v Osnov-
ni šoli Mozirje kazal zanimanje za 
naravoslovne predmete. Udeleže-
val se je državnih tekmovanj iz fi-
zike, kemije, matematike in logike, 
pri čemer so ga spodbujale števil-
ne učiteljice, predvsem Jana Pa-
hovnik, s katero je poglabljal zna-
nje iz matematike in fizike. Prejel je 
več zlatih priznanj in dobil dobro 
podlago za naprej.
ŽE V SREDNJI ŠOLI NA PRIPRAVE 

NA FAKULTETO
S šolanjem je nadaljeval na I. gi-

mnaziji v Celju. Brez večjih pomi-
slekov je sprejel povabilo v mate-
matični oddelek, kamor je profesor 
matematike Kristijan Kocbek po-
vabil najboljše devetošolce iz dr-
žave na podlagi njihovih osnovno-
šolskih uspehov. V prvem letniku 
so predelali večino matematične 
snovi, potrebne na mednarodnih 
olimpijadah oziroma večino ce-
lotne srednješolske snovi. Enkrat 
do dvakrat mesečno so hodili na 
priprave za mednarodna tekmo-
vanja iz matematike na Fakulte-
to za matematiko in fiziko (FMF) 
v Ljubljani. Tako je že tekom sre-
dnješolskega izobraževanja neko-
liko spoznal fakulteto, na kateri je 
sedaj.
MATEMATIKA IN FIZIKA STA MU 

ŠE POSEBEJ PRI SRCU
»Pri matematiki, fiziki in ostalih 

naravoslovnih vedah mi je bila od 
nekdaj všeč njihova objektivnost 
– jasno in nedvoumno se da pre-

veriti, katera trditev je resnična in 
katera ne, kar pogrešam pri večini 
bolj družboslovnih predmetov. Ker 
so mi šli naravoslovni predmeti že 
v osnovni šoli bolje od rok, sem 
hodil na tekmovanja iz teh podro-
čij, za kar sem se veliko priprav-
ljal in te predmete bolje spoznal 
ter vzljubil,« je povedal Jaka in do-

dal, da sta mu matematika in fizika 
na državnih in mednarodnih tek-
movanjih posebej pri srcu, saj od 
človeka zahtevata, da sam pride 
do povsem nove ideje, kako rešiti 
nek problem brez vnaprej znanega 

vzorca reševanja naloge – to je ne-
kaj, česar v šoli skoraj ni.

ČLAN SLOVENSKE EKIPE 
ZA EVROPSKO FIZIKALNO 

OLIMPIJADO
V prvem letniku gimnazije je za-

čel obiskovati priprave na medna-
rodna tekmovanja iz matematike, 
ki jih vsako leto na FMF-ju v Lju-

bljani organizira DMFA. V okviru 
teh priprav je letno okrog deset šti-
riurnih predavanj in trije izbirni te-
sti, ki trajajo po štiri ure in pol vsak. 
V ekipo za mednarodno matema-
tično olimpijado (MMO) se uvr-

sti prvih šest tekmovalcev po sku-
pnem številu točk, v ekipo za sre-
dnjeevropsko matematično olim-
pijado (SMO) pa naslednjih šest. 

S precej dobrimi rezultati na te-
stih se je že v prvem letniku uvrstil 
na SMO na Poljskem in trikrat za-
pored na MMO, ki je leta 2019 po-
tekala v Angliji, v letih 2020 in 2021 
pa bi morala biti v Sankt Peterbur-
gu v Rusiji, a je bila zaradi pande-
mije obakrat organizirana na da-
ljavo. Na vseh olimpijadah je do-
bil častno omembo, ki jo tekmova-
lec prejme za v celoti pravilno re-
šen matematični problem.

Poleg naštetega se je trikrat uvr-
stil na mednarodno matematično 
tekmovanje v Romuniji (RMM), na 
katerem sodeluje le 23 povabljenih 
držav z vsega sveta. Nanj se uvrsti-
jo najboljši štirje dijaki iz države po 
točkah na prvem izbirnem testu in 
dodatnih kvalifikacijah. Jaka je leta 

2019 na RMM dobil častno omem-
bo, letošnje tekmovanje pa je še 
pred njim, saj so ga zaradi pande-
mije prestavili na jesen.

Čeprav je vsa leta srednje šo-
le hodil na državna tekmovanja 
iz fizike, se do četrtega letnika ni 
ukvarjal s pripravljanjem na med-
narodna tekmovanja. »Letos sem 
bil zaradi dobrega rezultata na dr-
žavnem tekmovanju povabljen na 
dodatni izbirni test. Na njem sem 
se dobro odrezal in se uvrstil med 
osem najboljših dijakov v Sloveni-
ji in postal član slovenske ekipe za 
evropsko fizikalno olimpijado. Ta je 
bila junija organizirana na daljavo, 
na njej pa sem osvojil svojo prvo 
mednarodno bronasto medaljo,« 
je še dodal.

UKREPI SO NAJVEČJO ŠKODO 
POVZROČILI DRUŽABNEMU 

ŽIVLJENJU
»Koronavirus je zagotovo moč-

no prizadel prav našo generacijo. 
Čeprav nas sama bolezen statistič-

Jaka Vrhovnik (desno) je bil član slovenske ekipe na mednarodni 
matematični olimpijadi 2019.

Jaka Vrhovnik: »Pri matematiki, fiziki in ostalih naravoslovnih vedah 
mi je bila od nekdaj všeč njihova objektivnost.« Junija je na evropski 

fizikalni olimpijadi, ki je bila 
organizirana na daljavo, 
osvojil svojo prvo mednarodno 
bronasto medaljo.



Savinjske novice št. 39, 1. oktober 2021 17

Ljudje in dogodki

no gledano ni ogrožala tako hu-
do, smo utrpeli veliko škodo zara-
di drugih dejavnikov, ki so jih pri-
nesli ukrepi. Šolanje na daljavo je 
bilo po mojem mnenju bistveno 
manj učinkovito kot normalno šo-
lanje, saj se govorjenje v ekran ni-
kakor ne more primerjati z razlago 
snovi v živo. 

Največjo škodo pa so ukrepi 
povzročili našemu družabnemu 
življenju; zaradi vsesplošnega za-
prtja se s sošolci nismo videli več 
mesecev, odpadale so številne ek-
skurzije, maturantski ples, pa tudi 
polnoletnosti nismo mogli prazno-
vati, kot bi si želeli,« je najstniško 
življenje od pojava novega korona-
virusa do danes opisal sogovornik. 

»Čeprav je v tej »novi realnosti« 
zelo težko napovedati karkoli za 
prihodnost, srčno upam, da bo epi-
demije čimprej dokončno konec, 

da se bodo lahko ukrepi odpravili 
in bomo lahko zaživeli takšno štu-
dentsko življenje, kot je bilo dano 
generacijam pred nami.«

POMEMBNA VLOGA 
OSNOVNOŠOLSKIH UČITELJEV
Dejal je še, da ga, ne glede na 

pristop, ne bi bilo mogoče prepriča-
ti za kariero v, na primer, umetno-
stni zgodovini. Verjame, da mnogih 
mladih naravoslovje preprosto ne 
pritegne, se mu pa zdi pomembno, 
da se tistim, ki so dovzetni za nara-
voslovne vede, takšna pot omogo-
či. Po njegovem mnenju imajo po-
membno vlogo pri odločanju o ka-
rierah mladih že osnovnošolski uči-
telji, ki lahko na atraktiven način 
predstavijo svoje predmete učen-
cem in jim tako že v samem začet-
ku vzbudijo zanimanje zanje, kar se 
je nedvomno zgodilo tudi v njego-
vem primeru.

KOLO, SAKSOFON, KLARINET IN 
DRUŽENJE S PRIJATELJI

V prostem času se najraje dru-
ži s prijatelji. Poleg tega igra sa-
ksofon in klarinet ter je član Godbe 

Zgornje Savinjske doline, do letos 
je hodil tudi v Glasbeno šolo Na-
zarje. Do drugega letnika je treni-
ral košarko, sedaj se večkrat use-
de na kolo. 

»Kot svoj hobi bi lahko štel tu-
di učenje tujih jezikov – rad gle-

dam videe ali poslušam glasbo v 
jezikih, ki jih ne obvladam pov-
sem in se tako v njih izboljšujem. 
Tako sem se na primer naučil ru-
ščino.« 

Dokler so razmere dopuščale, je 
veliko potoval, v zadnjem času pa, 
kot veliko drugih mladih, kar ne-
kaj časa preživi na telefonu ali ra-
čunalniku in brska po družabnih 
omrežjih.

RAZISKOVAL BO RAZLIČNA 
PODROČJA MATEMATIKE

Prihodnja tri leta namerava pre-
živeti na študiju matematike na 
FMF v Ljubljani. Računa, da bo v 
teh letih bolje spoznal, katera pod-
ročja matematike ali z njo poveza-
ni poklici ga najbolj zanimajo, in 
se tako lažje odločil za nadaljeva-
nje študija in za nadaljnjo karierno 
pot. Morda tudi v tujini. 

Nastasja Kotnik

»Zaradi vsesplošnega 
zaprtja se s sošolci nismo 

videli več mesecev, 
odpadale so številne 

ekskurzije, maturantski ples, 
pa tudi polnoletnosti nismo 
mogli praznovati, kot bi si 

želeli.«

TEKMOVANJE MLADIH CVETLIČARJEV

Mozirski gaj žarel od mladosti in cvetlične kreativnosti
V Mozirskem gaju se je 17. septembra na iz-

birnem tekmovanju sloskill in za pokal Mozirski 
gaj pomerilo 21 mladih cvetličarjev in vrtnarjev. 
Večinoma dijaki srednjih šol hortikulturne sme-
ri so izdelali po tri cvetlične aranžmaje: fanta-
zijske kreacije, vezan šopek in jesenski venček. 

POKAL MOZIRSKI TULIPAN V LJUBLJANO
S slednjim aranžmajem so se tekmovalci po-

tegovali tudi za pokal Mozirski tulipan. Avtorica 
zmagovalnega in nova lastnica pokala je Urška 
Vošank iz cvetličarne Gardenia Ljubljana.

SKUPNA ZMAGA ODŠLA V NOVO MESTO
Mozirski gaj je le ena izmed lokacij, na kateri 

potekajo predtekmovanja sloskill in kasneje eu-
roskill, olimpijada poklicev. Na vsakem predtek-
movanju je izbranih deset kandidatov, ki bodo 
prihodnje leto tekmovali na sloskill, torej držav-
nem izboru za najboljšega. Slednji bo Sloveni-
jo leta 2023 zastopal v Sankt Peterburgu. Sešte-
vek ocen vseh treh izdelanih cvetličnih kreacij 
je zmago prinesel Petri Knez iz Kmetijske šole 
Grm in biotehniške gimnazije Novo mesto.

V strokovni komisiji sta bila tudi Simon Og-
rizek in Marjan Planinšek, predsednik in pod-
predsednik sekcije cvetličarjev pri Obrtno-pod-
jetniški zbornici Slovenije. 

Tekst in foto: Benjamin Kanjir

Predsednik sekcije cvetličarjev pri 
Obrtno-podjetniški zbornici Slovenije Simon 
Ogrizek (desno) je vsak izdelek tekmovalcev 

skrbno pregledal in ocenil.

Udeleženci tekmovanja mladih cvetličarjev z mentorji, člani komisije in predsednikom 
Obrtno-podjetniške zbornice Slovenije Brankom Mehom (drugi z leve)
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MLADI PREVZEMNIKI KMETIJ V ZGORNJI SAVINJSKI DOLINI

Na izletniški kmetiji Tiršek bodo stregli 
domače mesne izdelke

Pobudnik akcije, v kateri pred- 
stavljamo mlade prevzemnike 
kmetij, je Zavod Stanislava iz 
Gornjega Grada. Vsi sodelujoči 
v akciji prejmejo paket domačih 
izdelkov Trgovin Jager.

Ana Tiršek s Poljan v občini Re-
čica ob Savinji je pred štirimi leti 
od dedka in mame prevzela kme-
tijo, ki je znana v širši okolici, saj 
so doma včasih imeli gostilno, po-
znano pod imenom na Žeronicah. 

Na kmetiji se ukvarjajo z živinorejo 
in s predelavo mesa kot dopolnil-
no dejavnostjo. Ana ureja tudi vse 
potrebno, da bo pri njih zopet zaži-
vela izletniška kmetija. 

ŽIVINOREJSKA 
KMETIJA

Odrasla je na kmetiji, ki jo je 
kljub mladosti prevzela z velikimi 
načrti, ki jih počasi že uresniču-
je. Rada bi imela izletniško kme-
tijo. Na kmetiji, veliki 30 hektarov, 
je osnovna dejavnost živinoreja. V 
hlevu je 14 glav govedi, poleg krav 
imajo še bike in teličke, tudi dva 
osla ter prašiče. Kmetija je od Re-
čice oddaljena štiri kilometre, te-
ren pa je precej strm, tako da del 
nje obdelujejo strojno, ostalo pa 
ročno.

ŽELODEC, SALAME 
IN PAŠTETA

Ukvarjajo se tudi s predelavo 
mesa. Izdelujejo savinjski želodec, 
salame in pašteto. Ana je letos ure-
dila hladilnico s sredstvi za mla-
de kmete, predelovalnico so imeli 
urejeno že prej. V prihodnje bodo 
mesnin iz domače predelave de-
ležni tudi izletniki, ki se bodo usta-
vili pri njih. Še iz časa gostilne ima-

Jedilnica iz časov gostilne že čaka na prve izletniške goste.

Ana je letos uredila hladilnico 
za meso, predelovalnico so 

imeli urejeno že prej.

Preko poletja se krave pasejo 
na prostem.

Ano Tiršek so s paketom dobrot obdarile Trgovine Jager.

jo lepo urejeno jedilnico, kjer jim 
bodo lahko postregli. Poleg doma-
čih mesnin in kruha bodo gostom 
ponudili druge dobrote lokalnega 
izvora.

DOMAČI V VELIKO 
POMOČ

Na kmetiji Ani, ki je pretekli te-
den praznovala 25-rojstni dan, pri 
delu pomagajo starša Darinka in 
Stanko ter sestra Monika in njen 
fant Denis. Svoje družine in ot-
rok še nima, je pa tudi to del pla-
na prihodnosti. Poleg vsega ho-
di še v službo v podjetje BSH Hišni 
aparati Nazarje, kjer dela v kuhinji, 
po poklicu je namreč gastronom-
ski tehnik. 

V prostem času rada peče pe-
civo, še rajši se ukvarja z nečaki-
njo, 3-letno Zarjo. Uživa v druž-
bi psov in osličkov. Zaradi kme-
tije ni prikrajšana za izpolnitev 
kakšne osebne želje, saj ima v 
starših veliko pomoč in podpo-
ro. Dokler ima pomoč domačih, 
bo še hodila v službo, ko bo tre-
ba, pa bo doma še bolj poprije-
la za delo.

DVE KMETIJI ZDRUŽENI 
V ENO

Kmetijo Tiršek sta pred mnogi-
mi leti kupila dedek in babica. Ba-
bica Ana je bila doma pri sosedih, 
dedek Stanko je Pinterski iz Tera. 
Kmetijo sta uredila, pozidala hišo 
in štiri desetletja kmetovala. Babi-

ca je tudi vodila gostilno, ki so jo 
pred leti zaprli. Tudi kmetija, kjer 
je bila doma babica, je pripadla 
njej. Združili so zemljišča in goz-
dove. Dedek je podedoval Pinter-
sko kmetijo, kjer sedaj pasejo bi-
ke, zanjo skrbi oče.

Štefka Sem, 
foto: osebni arhiv



Oglasi

Milovanovič zadovoljen s pripravami
Ob pripravah na izbor športnikov leta v naši do-

lini se je drugič sestala skupina športnih poverje-
nikov, ki so jih imenovali županji in župani z vod-
jem dogodka Ivom Milovanovičem. Kot so spo-
ročili, je vse pripravljeno na najpomembnejši del, 
pričetek javnega glasovanja na osnovi podanih 
predlogov in končne potrditve komisije.
PODPORNIKI ŠPORTA PRAVILOMA PODJETNI 

POSAMEZNIKI IN DRUŽBE
Kot je Milovanovič že večkrat poudaril, je ze-

lo pomembna finančna in materialna podpora 
izvedbi projekta Športnik leta ZGS, ki omogoča 
priprave in izvedbo dostojne zaključne priredi-
tve. Izpostaviti želi sponzorje, ki so vseh pet let, 
vključno z letošnjo sezono, ostali zvesti ideji, da 
sta šport in podjetnost tesno povezana. V na-
šem okolju to pomeni promocijo Zgornje Savinj-
ske doline skozi vrhunske dosežke športnikov, 
njim pa priznanje za talent, trdo vadbo in ob tem 
velike napore za doseganje sijajnih rezultatov. 

ŠPORTNIK LETA JE LAHKO ŽIV LE KOT 
KOLEKTIVNI PROJEKT

V nadaljnjih poročilih in spremljanju glaso-
vanja v Savinjskih novicah ter na spletni stra-
ni www.sportnik-zgs.si bomo postopoma iz-
postavili vseh pet donatorjev z mnenji njihovih 
predstavnikov, ob tem pa tudi nekatere strokov-
ne sodelavce in partnerje športa. Med prvimi 
izmed omenjene peterice je družna BSH Hišni 
aparati Nazarje. Direktor Matija Petrin je pove-
dal: »Motivi za podpiranje športa, vrhunskih do-
sežkov športnikov v Zgornji Savinjski dolini so v 
naši poslovni filozofiji zelo jasno postavljeni. Kot 
največje podjetje v dolini smo družbeno odgo-
vorni, Športnik leta pa je največja prireditev, ki 
podpira šport in športnike za njihov trud, za nji-
hovo delo ter navdihujoče dosežke.

ENKRAT LETNO PREGLEDAJO USPEHE 
ŠPORTNIKOV

Enkrat na leto si vzamemo čas, da pregleda-
mo, kaj so športniki naredili za promocijo naše 
doline, v Sloveniji in širše. Mi smo vedno zraven, 
podpiramo iniciative in ljudi, ki delajo na prosto-
voljni osnovi, zato je naš »ja« za sodelovanje tu-
di v prihodnje.«

RAZŠIRITEV ŠPORTNIKA 
NA POMEMBNE DOSEŽKE NA 

LOKALNI RAVNI?
Na vprašanje, če bi bilo smotrno vpeljati še 

posebno priznanje za klube in ekipe, ki tekmuje-
jo na lokalni ravni, ne nujno na državnih in viš-
jih prvenstvih, nam je član komisije Športnik le-
ta Tomaž Pečovnik odgovoril: »Prireditev v se-
danjem obsegu je namenjena spoznavanju in 
nagrajevanju doseženih rezultatov športnikov iz 
naše doline. Podpiram in spoštujem vse sredine 
in posameznike (klube, društva, šolska športna 
društva idr.), ki se ukvarjajo z otroci in mladimi, 
saj je to osnova za razvoj in doseganje športnih 
rezultatov v sedanjosti in v prihodnje. 

V naši dolini je veliko jeder v skoraj vseh 
športih, kjer vzgajajo dobre športnike in s tem 
dobre ljudi z močno voljo in dobrimi delovnimi 
navadami. Vsa čast in priznanje vsem posame-
znikom, ki sestavljajo ta čudoviti mozaik, za ka-
terega je pomemben vsak kamenček. 

A menim, da bi se s širitvijo nominacij in 
iskanje »naj športnikov« na tej ravni izgubil 
glavni namen prireditve v sedanjem konceptu 
Športnika leta, to pa je nagrajevanje vrhunskih 
in najuspešnejših, kar zasleduje sedanji način. 
In za koga bi glasoval? Če bo nabor nominacij 
vseboval predloge, za Matica Čoparja in NTK 
Savinja.«

Tekst in foto: Jože Miklavc

Direktor BSH Hišnih aparatov Nazarje Matija 
Petrin: »Kot največje podjetje v dolini smo 

družbeno odgovorni.«

Član komisije Športnik leta 
Tomaž Pečovnik
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Šport, Ljudje in dogodki

POČITNIŠKI ŽIVŽAV NA REČICI OB SAVINJI

Aktivnosti v znamenju zelišč, ekologije in igre

Otroci so ob pomoči animatorjev izdelali in pobarvali predmete 
iz odpadnega materiala.

V Medgen borzi na Rečici ob Sa-
vinji so se zadnji počitniški teden 
družili otroci različnih starosti. Ani-
matorji so jim pripravili Živ žav ak-
tivnosti. Te so soustvarjali Društvo 
prijateljev mladine Rečica ob Sa-
vinji, Zavod Mesto na vasi Gornji 
Grad in LAS Zgornje Savinjske in 
Šaleške doline, Ljubno ob Savinji.

Ponedeljkov zeliščni sprehod je 
bil namenjen spoznavanju zelišč in 
različnih rastlin ter njihovih zdra-
vilnih učinkovin. Udeleženci so po-
skušali čajne mešanice in ugotav-
ljali, da obstajajo za različne tego-
be različni zeliščni pripravki. 

Torek in sreda sta bila ekološko 
– raziskovalno obarvana. »Razisko-
valci« so pripravili preizkus čišče-
nja vode preko kamnov in iz odpa-
dnega materiala izdelali uporabne 
in okrasnem predmete. Tako so iz 
embalažnih škatlic nastali različ-
ni roboti, živali in lončki za pisala, 
ki so jih prebarvali z akrilnimi bar-
vami. 

Četrtkovo in petkovo druženje 
je zaznamovala delavnica z nas-
lovom Z igro v svet. Udeleženci so 
si s pomočjo animatorjev ustvarili 
pripomočke za igro. 

Tekst in foto: RŠ

SMUČARSKO SKAKALNI KLUB LJUBNO OB SAVINJI BTC

Poletna skakalna sezona se bliža koncu
Pretekli konec tedna so se smučarski skakal-

ci in skakalke pomerili v vseh rangih tekmovanj. 
Potekala so na poletni veliki nagradi, celinskem 
in alpskem pokalu. Timi Zajc, Jan Bombek, Jer-
nej Presečnik, Gorazd Završnik in Nika Krašovic 
so zastopali barve ljubenskega kluba. 

POLETNA VELIKA NAGRADA
Prizorišče poletne velike nagrade je bil av-

strijski Hinzenbach. Na tekmi sta nastopila Ti-
mi Zajc in Jan Bombek. Brez uvrstitve v dru-

go serijo in posledično brez točk sta ostala 
oba. Zadnja tekma poletne velike nagrade bo 
na sporedu prihodnjo soboto v nemškem Kli-
ngenthalu.

CELINSKI POKAL
V Oslu sta bili tretji konec tedna v septembru 

tekmi celinskega pokala. Jernej Presečnik je 
točke osvojil na 16. mestu, Jan Bombek pa na 28. 
Na drugi tekmi je bil Presečnik 23. in Bombek 25. 
Zadnji dve tekmi celinskega pokala so speljali v 

Klingenthalu. Na prvi tekmi je Presečnik dose-
gel 19. mesto, na drugi ni nastopil. V skupnem 
seštevku je na 16. mestu najboljši Slovenec.

ALPSKI POKAL
Poletni del alpskega pokala se je zaključil v 

švicarskem Kanderstegu. Med člani je nasto-
pil Gorazd Završnik, ki je osvojil 8. in 11. mes-
to. Med članicami je Nika Krašovic zasedla 16. 
in 18. mesto.

Štefka Sem

ODBOJKARSKI KLUB KLS LJUBNO

Odbojkarice pripravljene na novo sezono

V športu je zelo pomembno zagotavljati menjave za odhajajoče generacije. Na Ljubnem je 
mladi rod odbojkaric zelo zagnan. (Foto: arhiv kluba)

Z upoštevanjem pogojev, ki veljajo za procese 
treningov in tekem med epidemijo, lahko odboj-
karice OK KLS Ljubno še vedno trenirajo in tek-
mujejo. Na tekme se pripravlja šest selekcij klu-
ba, od najmlajših do članic, kajti tudi najmlaj-
še bodo kmalu lahko tekmovale. Trenerji ekip so 
Hajdeja Brglez, Vinko Založnik in Rok Matek.

V klubu so avgusta začeli s fizičnimi in tehnič-
nimi pripravami, sedaj nadaljujejo s taktiko ig-
re. Znan je tekmovalni sistem v letu 2021/2022, ki 
je spet dvokrožen in ga začnejo 16. oktobra. Med 
pripravljalnim delom se srečujejo na prijateljskih 
tekmah, ki jim pokažejo, kaj je potrebno še izbolj-
šati. Ljubenska osnovna šola jim zagotavlja ideal-
ne pogoje za treninge, za kar so jim zelo hvalež-
ni. Pomagata jim tudi občini Ljubno in Luče, ki ji-
ma izposojata kombi za prevoze na tekme. Druž-
ba KLS Ljubno ostaja generalni sponzor ekipe, ta-
ko da igralkam nudijo dobre pogoje tudi material-
no. Marsikje drugje take podpore nimajo. 

OK KLS ostaja v 2. DOL vzhod in po lanskem 
doseženem 5. mestu spet ciljajo na sredino le-
stvice, kar je dosegljivo, a le s trdim in vestnim 
delom na treningih. Zelo so veseli, da imajo za-

daj številne najmlajše igralke, ki vestno trenirajo 
že zdaj, da bodo nekoč del starejših selekcij. Po-
memben del so tudi starši, ki zaupajo trenerjem. 

Štefka Sem
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STRELSKA TEKMA Z MALOKALIBRSKO PUŠKO 

Rihter ponovno najboljši

Z leve: drugouvrščeni Edi Poljanšek, zmagovalec Ivan Rihter in 
tretjeuvrščeni Rok Rup (foto: Ksenija Pahovnik)

Člani Strelskega društva Gor-
nji Grad so v nedeljo v Zagradišču 
organizirali strelsko tekmo. Ude-
leženci so streljali z malokalibr-
sko puško sede z mize na razdaljo 
100 metrov v tarčo 50 x 50 cm po 
5 nabojev za preizkus in 10 za oce-
no. Zbralo se je lepo število strel-

cev, ki so dosegli zelo dobre rezul-
tate. Zmagal je Ivan Rihter (94 kro-
gov), drugi je bil Edi Poljanšek (93) 
in tretji Rok Rup (90). Tekme sta se 
udeležili strelki Ksenija Pahovnik, 
ki je nastreljala 87 krogov, in Ani-
ta Slabe 80.

Janez Kolar

GORSKA KOLESARKA MONIKA HRASTNIK

Sezono zaključila z manjšo poškodbo, a vseeno zadovoljna

Monika Hrastnik se je 
poškodovala tik pred finalom. 

(Foto: osebni arhiv)

Letošnja sezona se je za gorske 
kolesarje zaključila v ZDA. Aktu-
alna evropska prvakinja Moni-
ka Hrastnik z Lepe Njive je sezo-
no ocenila kot zelo dobro, le zaklju-
ček zaradi poškodbe ni bil takšen, 
kot si je želela. 
ČASOVNA RAZLIKA IN ZAMUDA

Po svetovnem prvenstvu, kjer je 
dosegla 4. mesto, so ji do konca se-
zone preostale tri tekme za svetov-
ni pokal. V Lenzerheideju je kon-
čala na 8. mestu. Proga ji ni naj-
bolj ustrezala, saj so se razmere na 
njej zelo spreminjale. Nato sta sle-
dili dirki v Ameriki, v kolesarskem 
parku Snowshoe. Tja je pripotovala 
z zamudo in treninge začela s teža-
vami zaradi časovne razlike, kar se 
je poznalo na prvi dirki. Na drugi se 
je počutila veliko bolje, čeprav je bi-
la proga precej spremenjena. 

POŠKODBA NA ZADNJEM 
TRENINGU

Na zadnji trening vožnji zadnje 
tekme, tik pred finalom je padla in 
dobila udarec v medenico, kar ji 
je preprečilo udeležbo na tekmi. 

še nedokončanega projekta, di-
plome, in končno bom imela ma-
lo časa za delo v delavnici in za 

prijatelje,« je po vrnitvi iz Amerike 
povedala Monika.

Štefka Sem

»Konec sezone ni bil tak, kot bi si 
ga želela, saj sem branila uvrsti-
tev med najboljših pet v skupnem 
seštevku svetovnega pokala, ven-
dar je to del športa. Pomembno je, 
da so kosti cele in lahko po kraj-
šem odmoru začnem trenirati za 
naslednje leto. Hvala še enkrat 
vsem navijačem, sponzorjem in 
družini za podporo. Zdaj se lotim 

KOŠARKARSKI MARATON V MOZIRSKI LUKNI

Jubilejni deseti maraton Savinjčanom

Košarkarji iz Savinjske in Zadrečke doline so se pomerili že na desetem maratonu, ki so ga zopet dobili prvi. (Foto: arhiv ŠD Mozirje) 

V mesecu septembru je v Mo-
zirju tamkajšnje športno društvo 
organiziralo že deseti košarkarski 
maraton med Savinjsko in Zadreč-
ko dolino. 

Od leta 2017 se maraton odvija 
pod mozirskimi obroči, na igrišču v 
Lukni. Pred tem je maraton »domo-
val« v Kokarjah, na igrišču na La-
zah. Zmage so se razveselili Savi-

njčani, ki tako v skupnem seštevku 
zmag vodijo s 6:4.

POSEBNOST MARATONA
Posebnost maratona je, da se 

med seboj udarijo ekipe Savinj-
ske in Zadrečke doline. Vsako doli-
no zastopajo po tri ekipe, ki se med 
seboj pomerijo po načelu vsak z 
vsakim. Rezultati posameznih te-
kem se med seboj seštevajo.

SAVINJČANI DOMINIRALI OD 
SAMEGA ZAČETKA

Letošnje leto so od samega za-
četka dominirali Savinjčani, ki ni-
so niti enkrat zaostajali. Razlika je 
počasi naraščala in se tekom dne-
va povzpela do 60 točk. Igralci Za-
drečke se nikakor niso sprijaznili z 
zaostankom in so se z nekaj lepimi 
akcijami približali le na 20 točk za-

ostanka, vendar za kaj več ni bilo 
moči. Končni rezultat je znašal 670 
proti 638 v korist Savinjčanov.

Čeprav so vsi člani ekip iz sebe 
iztisnili svoj maksimum in pokaza-
li ogromno borbe, je še vedno pre-
vladovalo prijateljsko vzdušje med 
obema ekipama, ki mu je na koncu 
sledil športni stisk rok.

Primož Vajdl
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Zahvale, Oglasi

Niti zbogom nisi rekla
niti roke nam podala,
a v naših srcih za 
vedno boš ostala.

ZAHVALA

Zapustila nas je draga mama, babica, 
prababica in sestra

Marija Pavla MAKŠAN
6. 1. 1940 - 15. 9. 2021

Ob neizmerni in boleči izgubi se iskreno zahvaljujemo sosedom, 
prijateljem in znancem, ki nas v težkih trenutkih niste zapustili. Hva-
la za svete maše in darove. Hvala gospodu župniku Jožetu Belaku za 
lepo opravljen obred in molitve. Hvala pevcem, govorniku in prapor-
ščakom ter pogrebni službi Morana.

Zelo te bomo pogrešali!

Žalujoči vsi njeni
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Kronika, Zahvale, Oglasi

Naročniki Savinjskih novic imajo 
15% POPUST pri objavah zahval.

IZ POLICIJSKE BELEŽNICE

Odgovorov na vprašanja večna – ni,
spomin je tisto, kar živi!

ZAHVALA

preminula je draga mama, tašča, 
babica in prababica

Ivana PRISLAN
24. 6. 1928 - 16. 9. 2021

Iskreno se zahvaljujemo celotnemu osebju v domu starostnikov na 
Polzeli za skrb in nego drage mame. Vsem, ki ste kakorkoli in na kakr-
šenkoli način prispevali, da se je spokojno in brez bolečin poslovila, 
smo neizmerno hvaležni. 

Žalujoči vsi njeni

Zdaj ne trpiš več, dragi.
Zdaj počivaš.
Kajne, sedaj te nič več ne boli.
A svet je mrzel, prazen,
opustošen za nas,
odkar te več med nami ni.
                              (S. Makarovič)

ZAHVALA

Ob boleči izgubi mojega moža, 
našega očeta, sina in brata

Tončka KOPUŠARJA 
6. 9. 1970 - 16. 9. 2021

se iz srca zahvaljujemo sorodnikom, prijateljem, sosedom in nje-
govim sošolcem za izrečena sožalja, za vse besede tolažbe, za stiske 
rok, za darovane sveče, cvetje in svete maše. Zahvaljujemo se gos-
podu župniku Ivanu Hrastniku in diakonu Stanku Čeplaku za lepo 
opravljen pogrebni obred, gasilcem, pevcem za zapete žalostinke, go-
vorniku, pogrebni službi Morana in vsem, ki ste ga v tako velikem šte-
vilu pospremili na njegovi prezgodnji zadnji poti.

Hvala prijateljem, ki ste nam v času njegove bolezni stali ob strani.
Za vedno bo ostal v naših mislih, besedah in srcu. Zelo ga bomo po-

grešali, a smo hvaležni, da smo bili del njegovega življenja. Hvala za 
vse dragocene trenutke, ki smo jih skupaj doživeli.

Žalujoči: žena Andreja, sinovi Gašper z Majo, Miha 
in Luka, mama, brat Stanko z družino, sestri Nina 

z družino in Štefka z Janezom

•	 VLOMILEC	ODNESEL	ZLATNINO
Radmirje: 20. septembra so lastniki obvestili policiste, da jim 

je bilo v času njihove odsotnosti vlomljeno v stanovanjsko hišo 
v Radmirju. Neznani storilec je vlomil skozi pritlično okno, vsto-
pil v notranjost, jo preiskal in odnesel več kosov zlatnine.
•	 ZAPELJALA	Z	VOZIŠČA

Ljubno ob Savinji: 24. septembra okoli 3.20 je voznica na 
cesti med Ljubnim in Logarsko dolino zapeljala z vozišča in se 
prevrnila. Nesreči je botrovala neprilagojena hitrost, voznica pa 
se je lažje telesno poškodovala.
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Za razvedrilo

STRAH PRED VIŠINO ALI SESTANEK V NEBESIH?
Na gasilski slovesnosti v Nazarjah so preizkusili novo dvigalo. V po-

sebni košari sta se v višave odpravila pater Tomaž Pinter (levo za 
ostrooke) in prostovoljni gasilec, tisti dan zagreti žarilec čevapčičev, 
Matej Krajner. Kaj točno sta zgoraj počela, lahko samo ugibamo, a po 
vrnitvi na tla nista povedala čisto nič. Med pridušenim šušljanjem ok-
rog gasilskega doma je bilo slišati špekulacije o iskanju signala za po-
govor z Bogom, morda pa sta se le prestrašila nenadne višinske spre-
membe in sta zato preostanek dobrot z žara pojedla v tišini. 

IN ZMAGOVALEC ZA NAJHITREJŠI JEZIK JE …
Strokovno komisijo na tekmovanju za najtežjo bučo v Mozirskem 

gaju tradicionalno sestavljata upokojeni športni reporter Ivo Milo-
vanovič (levo) in direktor podjetja BSH Hišni aparati Nazarje Mati-
ja Petrin. To soboto sta se večkrat zapletla v besedne dvoboje. Se-
veda in logično, da ima bolj namazan jezik Milovanovič, saj si je z 
njim vse življenje služil vsakdanji kruh. Petrin pa je na drugi strani 
vajen manj govoriti in več delati, saj v nasprotnem tovarna, ki jo vo-
di skupaj s kolegom Boštjanom Gorjupom, ne bi bila med najuspe-
šnejšimi v Evropi.

»OČE LAŠKEGA PIRA« NA OGLEDU BUČ
Simpatična Zina (desno), soproga Toneta Turnška (drugi z des-

ne), je družbi predlagala, da izkoristijo sončno soboto za ogled gi-
gantskih buč v Mozirskem gaju. Tone, »oče laškega pira« in Rečičan 
po rodu, ter celjski arhitekt Janez Brečko sta bila takoj za to. Vidno 
je uživala tudi lepa arhitektova dama Ljuba, ki se je udobno name-
stila kar na za to priročno bučo.

NK

BK

JM
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Križanka, Informacije

KUPON za brezplačni mali oglas do 10 besed v 40. številki SN

2021

Ime in priimek:

Naslov: 

Vsebina oglasa (do 10 besed):

KNJIGA MESECA V KNJIŽNICI MOZIRJE

Edith Eva Eger: Izbira - Celo v 
peklu lahko zraste upanje

Edith Eva Eger, doktorica klinič-
ne psihologije, se je rodila na Ma-
džarskem in bila kot najstnica sku-
paj s svojo družino odpeljana v 
zloglasno nacistično uničevalno 
taborišče Auschwitz. V knjigi opi-
suje svojo življenjsko pot, spopa-
danje s hudimi travmami, saj sta 
njena starša v Auschwitzu umrla. 

Z možem je po vojni emigrira-
la v Ameriko, se tam izobraževala 
in hkrati celila svoje duševne rane. 
Skozi svoje celjenje je začela poma-
gati tudi drugim. Danes, pri devetde-
setih letih, je uspešna klinična psi-
hologinja v La Jolli v Kaliforniji, pre-
dava na Univerzi v San Diegu in slo-
vi po svojih govorih po celem svetu. 
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Petek,
1. oktober

ob 18.00. Galerija Štekl Gornji Grad
Odprtje razstave umetnice Sandre Lieners iz 
Luksemburga

ob 18.00. Medgen borza Rečica ob Savinji
Otvoritev razstave 5. Lenartova prepletanja 
Kulturnega društva likovnih umetnikov GAL

Sobota,
2. oktober

ob 9.00. Bohačev toplar - tržnica Nazarje
Razstava gob

ob 9.30. Zgornje Pobrežje
Dan zaščite in reševanja

ob 11.00. Čreta
Tradicionalna proslava in srečanje v počastitev 
spomina prve frontalne bitke slovenskih 
partizanov z okupatorjevo vojsko

Nedelja,
3. oktober

ob 9.00. Rečica ob Savinji
25. Lenartov sejem

Ponedeljek,
4. oktober

ob 9.00. Kulturni dom Mozirje - pevska soba
Odprta vrata pri zeliščarjih

Torek,
5. oktober

ob 10.00. Medgen borza Rečica ob Savinji
Dopoldanska čajanka

Sreda,
6. oktober

ob 17.00. Medgen borza Rečica ob Savinji
Ura pravljic z ustvarjalno delavnico

ob 19.00. Medgen borza Rečica ob Savinji
Delavnica Zdravilni učinki zvoka in diha v 
premagovanju stresa

Četrtek,
7. oktober

ob 9.00. Prostori DZ diabetikov Mozirje
Meritve sladkorja, holesterola in krvnega tlaka

ob 16.00. Medgen borza Rečica ob Savinji
Delavnica Obujanje ročnih del

Napovednik, Mali oglasi, Oglasi

OBVESTILO BRALCEM
Spoštovanim bralkam in bralcem Savinjskih novic priporočamo, da 

zaradi ukrepov za zajezitev epidemije covida-19 pri organizatorjih do-
godkov predhodno preverijo, če je prišlo do morebitnih sprememb.

Uredništvo

Napovednik dogodkov

◊		KMETJE,	GOZDARJI
Gradimo gozdne vlake brez miniranja. Opravljamo tudi 
vsa ostala dela s strojno mehanizacijo ter kiper prevoze. 
Kvalitetno in poceni; Brlec Franc 041/606-376.

GP Brlec d.o.o., Prihova 95, 3331 Nazarje.     

ŽIVALI – PRODAM
Prašiče, najboljše mesnate pasme 
za dopitanje na večjo težo, Fišar, 
Tabor; gsm 041/619-372. 
Pujske od 25 do 80 kg prodam; 
gsm 041/445-315.
Prodam dva mlada plemenska 
ovna, js pasme, s poreklom; gsm 
041/211-449.
Prodam teličko simentalko, staro 
10 dni; gsm 031/783-666.
Prodamo prašiče domače vzre-
je, različnih tež in izločene svinje, 
možna dostava. Andrejeva kmetija; 
gsm 031/509-061.
Prodamo sivo rjavo kravo, drugič 
brejo, 7,5 meseca; gsm  031/606-293.

Prodam bikca si/rj, starega en te-
den; gsm 031/393-418.
Prodam bikca simentalca, stare-
ga 5 mesecev, težkega cca 250 kg; 
gsm 051/335-751.
Prodam visoko brejo telico, črno 
bela, pašna; gsm 031/774-562.

ŽIVALI – KUPIM
Kupim kravo, telico za zakol, dopi-
tanje in teličke, bikce nad 100 kg; 
gsm 031/533-745.

ŽIVALI – PODARIM
Podarim mucka, starega 6 mese-
cev, črno bele barve; gsm 031/272-
001.

DRUGO – PRODAM
Obiralec koruze sip tornado, enore-
dni, prodam; gsm 031/360-329.
Prodam silažne bale; gsm, 
041/289-501.
Prodam krmni krompir; gsm 
041/696-802.
Kosilnico, malo rabljeno, na roč-
ni pogon, poceni oddam; gsm 
051/353-757.
Za simbolno ceno prodam rogovo 
žensko kolo; gsm 041/793-063.

Prodam štiristranski skobelni stroj 
in sušilnico za les; gsm 041/437-
712.

NEPREMIČNINE – ODDAM
Oddam stanovanje in tri sobe (Lo-
ke pri Mozirju); gsm 041/280-005.

VOZILA – KUPIM
Kupim traktor štore, univerzal, ze-
tor ter ostale traktorje. Plačilo ta-
koj; gsm 051/203-387.
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Oglasi
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